

# မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ် တည်ထောင်သည်။ Established in 1914  
**Myanma Alinn Daily**

■ ၁၃၇၇ ခုနှစ်၊ နယုန်လဆန်း ၇ ရက် ၂၀၁၅ ခုနှစ်၊ မေ ၂၄ ရက်၊ တနင်္ဂနွေနေ့၊ အတွဲ [၅၄]၊ အမှတ် [၂၃၁]

အရိယ သစ္စာနု ဒဿနံ  
 တေမင်္ဂလ မုတ္တမံ  
 သစ္စာလေးပါးကိုသိခြင်းသည်  
 မြတ်သော မင်္ဂလာမည်၏။

## အုပ်ချုပ်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ တိုးတက်ကောင်းမွန်လာခြင်းသည် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုနှင့် ပွံ့ပြိုးတိုးတက်မှုအပေါ် ပိုမိုအကျိုးပြုထွန်းစေ

အုပ်ချုပ်ရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု မူဘောင်သည် နိုင်ငံတော်၏ ရည်မှန်းချက်များနှင့် အစိုးရ၏ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေမှု များကို ဖော်ပြထားသော မဟာဗျူဟာမှတ်တမ်းအဖြစ် နောင်လာမည့်အစိုးရများကို လက်ဆင့်ကမ်းနိုင်မည့် အမွေအနှစ်တစ်ခုလည်းဖြစ်



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် အုပ်ချုပ်ရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု မူဘောင်ရေးဆွဲရေးဆိုင်ရာ အကြံပြုအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် အဖွင့်မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။ (သတင်း၊ စာမျက်နှာ-၈) (သတင်းစဉ်)

တောင်တရုတ်ပင်လယ် လူလုပ်ကျွန်းအနီး ချဉ်းကပ်လာသည့်  
 အမေရိကန်လေယာဉ်ကို တရုတ်တပ်ပွဲ က မောင်းထုတ်  
 စာမျက်နှာ-၅

၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲမှာ ကြိုတင်မဲ ဘယ်လိုပေးမလဲ၊  
 ဘယ်သူတွေပေးခွင့်ရှိလဲ  
 စာမျက်နှာ-၁၀

နာရည်ယို နာရိတ်၊ အအေးမိခြင်းများ  
 ကင်းစင်လွင့်ပါး မြူးကြွတေးသွား

အအေးမိဝေဒနာ အကြွင်းမဲ့ပျောက်ဆေး ဒီကိုလ်ဂျင်

**Decolgen®**

# ပင်လယ်ပြင် လူကုန်ကူးမှုသတိပြု

လွန်ခဲ့သည့်နှစ်များအတွင်း အရှေ့အလယ်ပိုင်းနှင့် အာဖရိက နိုင်ငံအချို့၌ စစ်မက်ဖြစ်ပွားမှု၊ အစာရေစာရှားပါးမှု၊ နိုင်ငံရေး မတည်မငြိမ်မှုများကြောင့် ပင်လယ်ပြင်ကိုဖြတ်ကျော်ကာ ဥရောပ သို့တရားမဝင်ရွှေ့ပြောင်းသွားလာနေထိုင်မှုများ ရှိခဲ့ပါသည်။ အလားတူ အာရှတိုက်တွင်လည်း ပင်လယ်ပြင်လူကုန်ကူးမှု နှင့် လူကုန်ကူးမှုများလည်း ကြီးထွားလာခဲ့ပါသည်။ လွန်ခဲ့သည့် နှစ်များအတွင်း ကပ္ပလီပင်လယ်နှင့် မလက္ကာရေလက်ကြားတို့ တွင်လည်း လူကုန်ကူးမှုများကို စီးပွားရေး လုပ်ငန်းကြီးတစ်ရပ်သဖွယ် နိုင်ငံတကာရာဇဝတ်တိုက်များက အတင်ရဲစွာ လုပ်ဆောင်လာသည်ကို တွေ့ရပေသည်။

ဤသို့ ပင်လယ်ပြင် လူကုန်ကူးမှုနှင့်အတူ မကြာသေးမီက ပင်လယ်တွင်း လှေစီးဒုက္ခသည်များသည် မြန်မာ နိုင်ငံမှလာသည်ဟု အခြေအမြစ်မရှိသော စွပ်စွဲပြောဆိုမှုများနှင့် ရေးသားဖော်ပြမှုများကို နိုင်ငံတကာမီဒီယာများတွင် တွေ့မြင်လာ ရသည်။ ယင်းကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ ဒုတိယသမ္မတ ဦးညွှန်ထွန်း ဦးဆောင်ကာ အရေးပေါ်စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီ အစည်းအဝေး တစ်ရပ်ကို မေ ၂၁ ရက်က နေပြည်တော်ရှိ သမ္မတအိမ်တော်၌ ကျင်းပခဲ့ပါသည်။

အစည်းအဝေးတွင် ဒုတိယသမ္မတဦးညွှန်ထွန်းက “ပင်လယ်တွင်း လှေစီးဒုက္ခသည်များသည် မြန်မာနိုင်ငံမှလာ သည်ဟု စွပ်စွဲပြောဆိုနေမှုများတွင် မြန်မာနိုင်ငံမှ နည်းပါး သည့်အရေအတွက် ပါဝင်ကောင်း ပါဝင်နိုင်သော်လည်း အများစု မှာ မိမိတို့နိုင်ငံမှမဟုတ်သည်ကို ပြတ်ပြတ်သားသားပြောကြား လိုပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသားဟုတ်မဟုတ် လိုအပ်သည့် ဇာစ်မြစ်ကိုစိစစ်ခြင်း၊ နိုင်ငံတကာ ကောင်စစ်လုပ်ငန်းများနှင့် အညီ စိစစ်မှုများကို ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသားဖြစ် ကြောင်း အတည်ပြုနိုင်ပါက ကာကွယ်စောင့်ရှောက်မှုများပြုလုပ် ပေးခြင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံသို့ ပြန်လည်ခေါ်ယူခြင်းများပြုလုပ်သွား မည်ဖြစ်ကြောင်း” ပြောကြားခဲ့ပါသည်။

အမှန်စင်စစ် ဤပြဿနာသည် ဒေသတွင်း၌ဖြစ်ပွားနေ သည့် ပြဿနာဖြစ်သည့်အတွက် မြန်မာတစ်နိုင်ငံတည်း ဆောင်ရွက်ရန် ခက်ခဲပါသည်။ ဒေသတွင်းနိုင်ငံများနှင့် ပူးပေါင်းပြီး တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမှုများပြုလုပ်ခြင်း၊ ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်မှုများ တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ လူကုန်ကူးမှုများကို ဖြစ်ပေါ် စေသည့်အကြောင်းရင်းများကိုဖယ်ရှားရန် ထိရောက်မြန်ဆန် သည့် အကောင်အထည်ဖော်မှုများ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ဖြင့် လုပ်ဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံပိုင်နက် ရေပြင်အား ကြားစခန်းထောက်အဖြစ် အသုံးပြုသွားလာမှုများကိုလည်း ပင်လယ်ပြင်လုံခြုံရေး တပ်ဖွဲ့ဝင် များက အမြဲမပြတ်စောင့်ကြည့်လျက်ရှိပြီး လိုအပ်သည့်အရေးယူ ဆောင်ရွက်မှုများ အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်လုပ်ဆောင်လျက်ရှိ ပါသည်။ ထို့ပြင် လူကုန်ကူးမှုနှင့် လူကုန်ကူးမှုများကို မည်သည့် နိုင်ငံမှ အစပြုသည်ဖြစ်စေ လူသားချင်းစာနာသည့်အကူအညီများ ပေးရန် အသင့်ပြင်ဆင်ထားပါသည်။ သို့ပါ၍ ကပ္ပလီပင်လယ်ပြင် နှင့် မလက္ကာရေလက်ကြားတို့၌ လူကုန်ကူးမှုနှင့် လူကုန်ကူးမှုများ ကြီးထွားလာမှုအပေါ် မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် အထူးအလေးထား ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။ ။

# မြန်မာနိုင်ငံနှင့် အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်တို့ ငွေကြေးပံ့ပိုးမည့် သဘောတူစာချုပ်လက်မှတ်ထိုး



ရန်ကုန် မေ ၂၃

ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် အာရှ ဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်တို့သည် ပုဂ္ဂလိကဘဏ္ဍာ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် စေရန်အတွက် ငွေကြေးပံ့ပိုးမည့် အစီအစဉ်ဖြစ်သည့် Non-Sovereign Framework Agreement သဘောတူစာချုပ် လက်မှတ်ထိုးပွဲကို ရန်ကုန်မြို့ ဆွေးနွေးရန်ဂရီလာဟိုတယ် ၌ မေလတတိယပတ်က ကျင်းပရာ မြန်မာနိုင်ငံဘဏ်မှ ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မောင်မောင်သိမ်းနှင့် အာရှ ဖွံ့ဖြိုးရေး ဘဏ်မှ အရှေ့အာရှ အရှေ့တောင် အာရှနှင့်ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ ဒုတိယ ဥက္ကဋ္ဌ Mr.Stephen P.Groffတို့ လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ကြသည်။

ယင်းသဘောတူစာချုပ်အရ မြန်မာနိုင်ငံ၏ အသေးစားနှင့်

အလတ်စား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ အတွက် လိုအပ်သောငွေကြေးများကို အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်က ပံ့ပိုးကူညီနိုင် မည်ဖြစ်သည့်အပြင် နိုင်ငံတော်မှ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် လျက်ရှိသည့် စီမံကိန်းများတွင် ပါဝင် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသော ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍတွင် အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်မှ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံခြင်း၊ အာမခံချက်များ ထုတ်ပေးခြင်းနှင့် ကုန်သွယ်မှုဆိုင်ရာ ငွေကြေးပံ့ပိုးခြင်းတို့ ဆောင်ရွက်နိုင် မည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါစာချုပ်ကို လက်မှတ် ရေးထိုးနိုင်ရေးအတွက် ဘဏ္ဍာရေး ဝန်ကြီးဌာနနှင့် အာရှဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် တို့ကြား နှစ်နှစ်နီးပါး အချိန်ယူ ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

# တရားစီရင်ရေးဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှု အစီအစဉ်ညှိနှိုင်းအစည်းဝေး

ဘားအံ မေ ၂၃

ပြည်ထောင်စုတရားလွှတ်တော် ချုပ်၏ တရားစီရင်ရေးဆိုင်ရာသုံးနှစ် တာ မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၁၅-၂၀၁၇) အရ ရှေ့ပြေးတရားရုံး (Pilot Court)အဖြစ် ဆောင်ရွက်နေ သည့် ဘားအံမြို့နယ် တရားရုံးတွင် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက် မည့် အမှုသွားအမှုလာ စီမံခန့်ခွဲမှု အစီအစဉ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ညှိနှိုင်း အစည်းအဝေးကို မေ ၂၂ ရက်က ကရင်ပြည်နယ် တရားလွှတ်တော် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် ကရင်ပြည် နယ် တရားလွှတ်တော် တရားသူကြီး

ချုပ် ဦးစောစံလင်းက ပြည်ထောင်စု တရားလွှတ်တော်ချုပ်၏ ညွှန်ကြား ချက်များနှင့်အညီ တရားစီရင်ရေး ဆိုင်ရာ အဓိကရည်မှန်းချက်များ ချမှတ်ပြီး တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးကို မြှင့်တင်ရန် သုံးနှစ်တာ မဟာဗျူဟာ စီမံကိန်း (၂၀၁၅-၂၀၁၇) ရေးဆွဲ ခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း၊ စီမံကိန်းအောင်မြင် ရေးအတွက် တရားစီရင်ရာတွင် (Caseflow Management) အမှုသွားအမှုလာ အစီအစဉ်ကို အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် တရား စီရင်ရေးနှင့် ဆက်စပ်သော ပြည်နယ် အဆင့်ဆိုင်ရာဌာနများနှင့် ဟန်ချက်



ညီညီ ပူးပေါင်းပါဝင်အကောင် အထည်ဖော်ကြရန် အမှာစကားပြော ကြားသည်။ ပြည်နယ်တရားလွှတ် တော်မှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ လက်ထောက်ညွှန်ကြားရေးမှူးနှင့် ဘားအံမြို့နယ် တရားသူကြီးတို့က မဟာဗျူဟာစီမံကိန်း (၂၀၁၅-၂၀၁၇) ရည်မှန်းချက်များ အကောင်အထည် ဖော်ရာတွင် သက်ဆိုင်ရာဌာနများက

ဟန်ချက်ညီညီ ပူးပေါင်းပါဝင်နိုင်ရေး အတွက် တရားရုံး၏ အမှုသွားအမှုလာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဆောင်ရွက်ရမည့်အစီ အစဉ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ပြီး တက်ရောက်လာကြသော ပြည်နယ် အဆင့်ဆိုင်ရာဌာနများက သိလို သည်များ ဆွေးနွေးတင်ပြကြောင်း သိရသည်။

(မြန်မာ့အလင်း)

# မိုးစပါးဘဏ်ချေးငွေများ စတင်ထုတ်ချေး

ရန်ကုန် မေ ၂၃

မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ် သန်လျင်ဘဏ်ခွဲမှ မိုးစပါးဘဏ်ချေး ငွေများကို မေ ၂၁ ရက်မှ စတင်၍ တောင်သူများကို ထုတ်ချေးပေးမည် ဖြစ်သည်။ သန်လျင်ဘဏ်ခွဲအနေဖြင့် ယခင်နှစ် မိုးစပါးချေးငွေနှင့် ဆောင်း ချေးငွေများကို ရာနှုန်းပြည့် ပြေကျေ ပြီးဖြစ်သည့် ကျေးရွာများသို့ ဦးစား ပေး ထုတ်ချေးပေးသွား မည်ဖြစ်သည်။ သန်လျင်မြို့နယ်တွင် မိုးစပါး ဧက ၅၂၀၀၀ အတွက် တစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ်တစ်သိန်းနှုန်းဖြင့် စုစုပေါင်း ငွေကျပ် သန်း ၅၂၀၀ ထုတ်ချေးပေးရန် စီစဉ်ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သန်းဝင်း(သန်လျင်)



ရွှေ၊ ငွေ၊ စက်သုံးဆီနှင့် အခြေခံစားကုန်ဈေးနှုန်း ၂၃-၅-၂၀၁၅			
<b>ရွှေဈေးနှုန်း(အောင်သမာဓိ)</b>	<b>သားငါးနှင့်ဟင်းချက်စရာဈေးနှုန်း(သား/ငါးဒိုင်များ)</b>	<b>နိုင်ငံတကာသုံးငွေကြေးပေါက်ဈေး (ပဟိုဘဏ်)</b>	<b>ပေါ်ဆန်း (အသစ်)</b>
ရန်ကုန် ၁၆ ပဲရည် တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၇၁၂၀၀၀	၁။ ငါးကြင်း တစ်ပိဿာ ၄၅၀၀-၆၀၀၀	အမေရိကန် တစ်ဒေါ်လာ ၁၀၈၂.၀-၁၁၂.၂	တစ်အိတ် ၃၀၀၀-၃၅၀၀၀
ရန်ကုန် ၁၅ ပဲရည် တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၆၇၀၀၀၀	၂။ ငါးမြစ်ချင်း တစ်ပိဿာ ၃၀၀၀-၄၅၀၀	ဥရောပ တစ်ယူရို ၁၂၀၂.၆-၁၂၀၂.၂	မြေပဲဆီ တစ်ပိဿာ ၅၅၀၀
မန္တလေး ၁၆ ပဲရည် တစ်ကျပ်သား ကျပ် ၇၁၄၀၀၀	၃။ ငါးရဲ့ တစ်ပိဿာ ၆၀၀၀-၈၀၀၀	စင်ကာပူ တစ်ဒေါ်လာ ၈၁၀.၇၉-၈၁၇	စားအုန်းဆီ တစ်ပိဿာ ၁၃၇၅
<b>စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း(စက်သုံးဆီအသင်း)</b>	၄။ ငါးဖယ် တစ်ပိဿာ ၇၀၀၀-၁၂၀၀၀	ထိုင်း တစ်ဘတ် ၃၂၃၆၆-၃၃၂	ဆိပ်ဖြူကြက်သွန်နီ (အသစ်) တစ်ပိဿာ ၃၀၀-၄၅၀
ဓာတ်ဆီ တစ်လီတာ ကျပ် ၇၁၀	၅။ ပုစွန် (ကျော့) တစ်ပိဿာ ၆၀၀၀-၁၂၀၀၀	အိန္ဒိယ တစ်ရူပီ ၁၆.၉၉၅-၁၇	ရှမ်းကြက်သွန်ဖြူ (အသစ်) တစ်ပိဿာ ၁၂၅၀-၁၆၅၀
ဒီဇယ် တစ်လီတာ ကျပ် ၆၉၀	၆။ ပုစွန်တုပ် တစ်ပိဿာ ၈၀၀၀-၂၅၀၀၀	တရုတ် တစ်ယွမ် ၁၇၄.၆၁-၁၇၆	ကြက်သွန်ဖြူ (ကြေးကုတ်သစ်) တစ်ပိဿာ ၂၁၀၀
အောက်တိုန်း ၉၂ တစ်လီတာ ကျပ် ၇၃၀	၇။ ငါးသလောက် တစ်ပိဿာ ၇၀၀၀-၁၈၀၀၀	မလေးရှား တစ်ရင်းဘစ် ၃၀၀.၈၉-၃၀၀.၂	အာလူး (ဖော်မြူရန်) တစ်ပိဿာ ၄၅၀-၆၇၀
အောက်တိုန်း ၉၅ တစ်လီတာ ကျပ် ၈၃၀	၈။ ကြက် တစ်ပိဿာ ၆၀၀၀-၁၂၀၀၀	<b>ဘုရင့်နောင်ကုန်စည်ဗိုင်းဇဈေးနှုန်း</b>	ငရုတ်ရည် (နီအောင်) တစ်ပိဿာ ၂၅၅၀-၃၁၀၀
ပရီမီယံဒီဇယ် တစ်လီတာ ကျပ် ၇၃၀	၉။ ဝက် တစ်ပိဿာ ၆၀၀၀-၉၀၀၀	နွေဆန် (အသစ်) တစ်အိတ် ၁၈၀၀၀-၁၈၃၀၀	ငရုတ်ပွ (မြန်မာ) တစ်ပိဿာ ၅၅၀၀-၇၅၀၀
	၁၀။ အမဲ တစ်ပိဿာ ၇၀၀၀-၉၀၀၀	ပေါက်ကျဲ တစ်အိတ် ၂၆၀၀၀-၂၇၅၀၀	သကြား တစ်ပိဿာ ၁၀၄၀-၁၀၇၀

ကုန်စည်ဗိုင်းဇဈေးနှုန်းဖြစ်ပြီး အချိန်နှင့်အမျှ အပြောင်းအလဲရှိ နိုင်ပါသည်။  
**ခင်ရတနာ-စုစည်းသည်။ ခင်ဆိုင်-စေ့တင်ပြသည်။**

# မိတ္ထီလာ(မြောက်)ကန်သည် လုပ်ငန်းပမာဏကြီးမားသည့်အတွက် စက်ယန္တရားအစီးရေ ၄၀၀ ခန့်ဖြင့် ဆောင်ရွက်မည်

နေပြည်တော် မေ ၂၃

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့မုန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်မှ မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် ထွက်ခွာလာရာ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ်ရှိ မိတ္ထီလာ(မြောက်)ကန် ပြန်လည်ပြုပြင်တူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းခွင်သို့ ရောက်ရှိကြသည်။

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် မိတ္ထီလာ(မြောက်)ကန်အနီး ယာယီရှင်းလင်းဆောင်ရွက်ပေးသည့် ပြန်လည်ပြုပြင်တူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းများ စတင်နိုင်ရန်အတွက် အန္တရာယ်ကင်း ပရိတ်တရားတော်များနာယူ ကြည့်ညှိခြင်းမင်္ဂလာအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။

အခမ်းအနားမစတင်မီ နိုင်ငံတော်သမ္မတက မိတ္ထီလာမြို့ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ အသောကာရုံ ရေလည်ကျောင်းတိုက်ကြီး၏ ဦးစီးပဓာနနာယက အဂ္ဂမဟာ သဒ္ဓမ္မဇောတိကဓဇ ဘဒ္ဒန္တ လာဘာဝတ မဟာထေရ်အမျိုးပြုသည့် ဆရာတော်၊ သံဃာတော်များအား ဖူးမြော်ကြည့်ညှိပြီး နိုင်ငံတော်အစိုးရအနေဖြင့် မိတ္ထီလာ(မြောက်)ကန် ပြန်လည်တူးဖော်ရေးလုပ်ငန်းရပ်ဆိုင်းရာများ ဆောင်ရွက်ရခြင်းနှင့် ဆောင်ရွက်လုပ်ကိုင်သွားမည့်အခြေအနေများကို ရှင်းလင်းတင်ပြလျှောက်ထားသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတအမျိုးပြုသည့် ဧည့်ပရိသတ်များက နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ အသောကာရုံ ရေလည်ကျောင်းတိုက်ကြီး၏ ဦးစီးပဓာန နာယက ဆရာတော်ထံမှ ငါးပါးသီလခံယူဆောင်တည်ကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ဆရာတော် သံဃာတော်များထံ လှူဖွယ်ဝတ္ထုပစ္စည်းများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ အသောကာရုံ ရေလည်ကျောင်းတိုက်ကြီး၏ ဦးစီးပဓာန



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မိတ္ထီလာမြို့နယ်ရှိ မိတ္ထီလာ(မြောက်)ကန် ပြန်လည်ပြုပြင်တူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်း စတင်ခြင်းအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။ (ဓာတ်ပုံ ပြန်/ဆက်)

နာယက ဆရာတော်က ဩဝါဒကထာရွတ်ပွားချီးမြှင့်ပေးပြီး နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့်အဖွဲ့ဝင်များက လှူဒါန်းမှုပေးဝေကြသည်။

ထို့နောက် ယာယီရှင်းလင်းဆောင်ရွက် နိုင်ငံတော်သမ္မတနှင့် အဖွဲ့ဝင်များအား ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဦးမြင့်လှိုင်က မိတ္ထီလာ(မြောက်)ကန်၏ တည်နေရာ၊ နောက်ခံသမိုင်းအကျဉ်း၊ လုပ်ငန်းမဆောင်ရွက်မီအခြေအနေ၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ရန်ဖြစ်ပေါ်လာပုံအခြေအနေ၊ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများကို ရှင်းလင်းတင်ပြပြီး ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်မြင့်လှိုင်က ယခုလုပ်ငန်းအား အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအမံများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ရွက်မည့် အစီအမံများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတက အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် ဤကန်ကြီးသည် မိတ္ထီလာမြို့နေလူထုအတွက် စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မြို့သောက်ရေသုံးရေအတွက် အထောက်အကူပြုသည့်ကန်ကြီး ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ရေရရှိရေးသည် ပြည်သူများ၏ အခြေခံ လိုအပ်ချက်တစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ အစိုးရအနေဖြင့် ပြည်သူများ ချက်ချင်းလက်ငင်း အကျိုးရှိမည့်လုပ်ငန်းများကို အလေးထားစဉ်းစားပြီး ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိရန် ရေ၊ မီး၊ လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေးကိစ္စရပ်များ အဆင်ပြေချောမွေ့မှုရှိစေရန် ဦးစားပေးဆောင်ရွက်ပေး

လျက်ရှိပါကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ရေရရှိရေးလုပ်ငန်းများကို လုပ်ဆောင်ပေးလျက်ရှိရာ မြန်မာနိုင်ငံ အလယ်ပိုင်းတွင် ရေရှားပါးသည့်နေရာများ၌ ရေရရှိနိုင်စေရန် ကန်များပြုပြင်ခြင်း၊ စက်ရေတွင်းများ တူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိပါကြောင်း ။

ဤမိတ္ထီလာ(မြောက်)ကန် ပြန်လည်တူးဖော်ခြင်း လုပ်ငန်းသည် လုပ်ငန်းပမာဏကြီးမားသည့်အတွက် စက်ယန္တရားအစီးရေ ၄၀၀ ခန့်ဖြင့် ပြုပြင်ခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဤကန်ကြီး ပြန်လည်တူးဖော်ပြုပြင်ပြီးစီးသွားပါက ဒေသခံလူထုအတွက် သန့်ရှင်းသော သောက်သုံးရေ စိုက်ပျိုးရေးများ

ကောင်းစွာရရှိမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဒေသခံမြို့လူထု ရေရရှိရေးတွင် များစွာအကျိုးပြုပြီး ခေတ်အဆက်ဆက်က သမိုင်းအစဉ်အလာရှိခဲ့သည့် ဤကန်ကြီးကို မိမိတို့ အစိုးရလက်ထက်တွင် ဒေသခံလူထုအတွက် စေတနာဖြင့် ယခုကဲ့သို့ ပြုပြင်ပေးခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းကဲ့သို့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေစဉ်နှင့် ပြုပြင်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ပြီးစီးသွားသည့်အခါတွင်လည်း ဒေသခံပြည်သူများအနေဖြင့် ဝိုင်းဝန်းကူညီ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ပေးသွားကြစေလိုကြောင်းဖြင့် တိုက်တွန်းပြောကြားခဲ့သည်။

ထို့နောက် မြို့မိမြို့ဖတစ်ဦးဖြစ်သူ ဦးဝင်းက ကျေးဇူးတင်စကားပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့် ဒေသခံပြည်သူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်သည်။ ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် မိတ္ထီလာ(မြောက်)ကန်ပြန်လည်ပြုပြင်တူးဖော်မည့်နေရာနှင့် စက်ယန္တရားများ ရောက်ရှိနေမှုအခြေအနေများ၊ မိတ္ထီလာ-ကျောက်ပန်းတောင်း ကားလမ်းပေါ်ရှိ မိတ္ထီလာ-ပေအကျယ် နှစ်လမ်းသွားမှ ၄၈ ပေအကျယ် လေးလမ်းသွားအထိ တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းနှင့် ကန်ပေါင်များ ထပ်ပိုးခြင်း၊ ကန်ပေါင်အသစ်ပြုလုပ်နေမှု အခြေအနေများကို မော်တော်ယာဉ်များဖြင့် လှည့်လည်ကြည့်ရှုသည်။

ယခု ပြန်လည်ပြုပြင်တူးဖော်ခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့် မိတ္ထီလာ(မြောက်)ကန်ကို ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနက ၂၀၁၅ ခုနှစ်

မေလအတွင်း အကြိုစူးစမ်းတိုင်းတာမှုများ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး စက်ယန္တရားအင်အားအစီး ၄၀၀ ခန့်ဖြင့် လုပ်ငန်းကာလနှစ်လအတွင်း ပြန်လည်ပြုပြင်တူးဖော်ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါကန်ကြီးသည် လက်ရှိအခြေအနေတွင် ကန်ပေါင် အလျားပေ ၂၃၀၀၊ ကန်ပေါင်အမြင့် ၄၆ ပေ၊ ကန်ပေါင်ထိပ်အကျယ်ပေ ၃၀၊ ပျမ်းမျှရေအနက် လေးပေခြောက်လက်မ၊ ရေလျှောင်ပမာဏ ဧကပေ ၃၀၀၀၊ ရေထုတ်ပေါက် (၃၅ x ၃၅) ပေ နှစ်ခုသာရှိတော့သဖြင့် သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုအားဖြင့် မိုးစပါး ၂၆၃၄ ဧကနှင့် နွေစပါး ၄၄၅ ဧကသာ စိုက်ပျိုးနိုင်တော့ကြောင်း သိရသည်။

သဲနုန်းပို့ချနေသည့် မိတ္ထီလာ(မြောက်) ကန်မြေကို ဆည်မြောင်းဦးစီးဌာနက ပြန်လည်ပြုပြင်တူးဖော်ရာတွင် ကန်ပေါင်အလျား ပေ ၂၅၆၀၀၊ ကန်ပေါင်အမြင့် ၄၆ ပေ၊ ကန်ပေါင်ထိပ် အကျယ်ပေ ၅၀၊ ပျမ်းမျှရေအနက်ရှစ်ပေ၊ ရေလျှောင်ပမာဏ ဧကပေ ၇၂၀၀ အထိတူးဖော်ပြုပြင်သွားမည်ဖြစ်ပြီး သီးနှံစိုက်ပျိုးမှုအားဖြင့်လည်း မိုးစပါး ၆၆၅၅ ဧကနှင့် နွေစပါး ၆၆၅၅ ဧကအထိ တိုးချဲ့စိုက်ပျိုးနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

မိတ္ထီလာ(မြောက်)ကန် ပြန်လည်ပြုပြင်တူးဖော်ခြင်း လုပ်ငန်းတွင် သဲနုန်းတူးဖော်ခြင်း၊ ကန်ပေါင်များ ထပ်ပိုးခြင်း၊ ကန်ပေါင်အသစ်ပြုလုပ်ခြင်း၊ ဆင်ခြေလျှော့လှိုင်းကာကျောက်ရိုးစီခြင်း၊ ရေထိန်းတံခါးနှင့် ကန်ခြားရေတံခါးများကိုလည်း အထူးစီမံကိန်းအသွင်ဖြင့် စက်ယန္တရားကြီးများ အလုံးအရင်းနှင့် ပြန်လည်ပြုပြင်တူးဖော်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)



မိတ္ထီလာ(မြောက်)ကန် ပြန်လည်ပြုပြင်တူးဖော်မည့် စက်ယန္တရားများကို တွေ့ရစဉ်။ (ဓာတ်ပုံ ပြန်/ဆက်)





# အိန္ဒိယကို ကမ္ဘာ့အင်အားကြီးနိုင်ငံဖြစ်ရန် မြှင့်တင်တည်ဆောက်နေသည့် ဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီ

တစ်နှစ်ပြည့်ခဲ့ပြီ

၂၀၁၄ ခုနှစ် မေလတွင် ကျင်းပခဲ့သည့် အိန္ဒိယ အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတွင် အာဏာရကွန်ဂရက် ပါတီအပေါ် အနိုင်ရခဲ့သည့် အတိုက်အခံ ဘာရာတီ ယာဂျာနာတာပါတီ (BJP)ခေါင်းဆောင် နရန္ဒီရာမိုဒီ ဝန်ကြီးချုပ်ဖြစ်လာသည်မှာ ယခုနှစ် မေလ ၂၆ ရက်နေ့ တွင် တစ်နှစ်ပြည့်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

အိန္ဒိယကို ကမ္ဘာ့အင်အားကြီးနိုင်ငံဖြစ်ရန် မြှင့် တင်တည်ဆောက်နေသည့် ဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီသည် တစ် နှစ်တာကာလအတွင်း၌ ကမ္ဘာ့နိုင်ငံရေးဇာတ်ခုံပေါ် တွင် စူပါစတားနိုင်ငံရေးသမားအဖြစ် ဂုဏ်သိက္ခာကို မြှင့်တင်တည်ဆောက်နိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

တစ်နှစ်အတွင်း၌ ဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီသည် အမေရိကန်၊ တရုတ်၊ တောင်ကိုရီးယား၊ မွန်ဂိုလီးယား စသည့်နိုင်ငံ ပေါင်း ၁၉ နိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးသွားရောက်ခဲ့ ပြီး ထိုနိုင်ငံများနှင့် ကုန်သွယ်စီးပွားရေးနှင့် သံတမန် ဆက်ဆံရေးများကို မြှင့်တင်တည်ဆောက်နိုင်ခဲ့သည်။

ယနေ့လူသားတို့၏ ကမ္ဘာကြီးပေါ်တွင် လူကြိုက် အများဆုံး နိုင်ငံခေါင်းဆောင်မှာ သမ္မတအိုဘားမား ဖြစ်ပြီး ဒုတိယလူကြိုက်အများဆုံးပုဂ္ဂိုလ်မှာ ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီဖြစ်သည်ဟု နိုင်ငံရေးလောကတို့က ဆိုသည်။ ကမ္ဘာပေါ်တွင် ဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီသည် ပညာဉာဏ် အင်အားကြီးမားသည့် ပုဂ္ဂိုလ်အဖြစ် ပြည်သူများ၏ လေးစားမှုကိုရရှိခဲ့ပြီဖြစ်သည်။

၂၀၁၄ ခုနှစ် စက်တင်ဘာလက အမေရိကန် နိုင်ငံသို့ အလည်အပတ်ခရီးစဉ်တွင် နယူးယောက် မက်ဒီဆင်ရင်ပြင်ဥယျာဉ်၌ ဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီ မိန့်ခွန်း ပြောကြားခဲ့ရာ အမေရိကန်ပြည်သူများနှင့် အိန္ဒိယ နွယ်ဖွား အမေရိကန်နိုင်ငံသား ထောင်ပေါင်းများစွာ

သည် ကွင်းလုံးပြည့်မှု တက်ရောက်၍ “မိုဒီ၊ မိုဒီ၊ မိုဒီ” ဟု ကြွေးကြော်အော်ဟစ်ကာ ထောက်ခံအားပေးခဲ့ ကြသည်။

ထိုလူထုအစည်းအဝေးပွဲ၌ ဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီက အမေ ရိကန်ပြည်ထောင်စုနှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံသည် မွေးရာပါ သဘာဝကို မဟာဗျူဟာမြောက် မဟာမိတ်များဖြစ် ကြပါသည်ဟု လေးလေးနက်နက် ဂုဏ်ယူပြောဆိုခဲ့သည်။

အမေရိကန်သမ္မတ အိုဘားမားကလည်း ယခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ အလည်အပတ်ခရီးစဉ်တွင် လူထုစည်းဝေးပွဲတစ်ခု၌ အိန္ဒိယနိုင်ငံကြီးသည် လူမျိုးရေး၊ ဘာသာရေး၊ နိုင်ငံရေးအယူအဆမကွဲပြားဘဲ သွေးစည်း ညီညွတ်ကြမည်ဆိုလျှင် ကမ္ဘာ့စီးပွားရေး၊ စစ်ရေးအင်အား ကြီးသောနိုင်ငံ၊ ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်းအောင်မြင်သောနိုင်ငံကြီး မှုချစ်လှပမည်ဖြစ်ကြောင်း သုံးသပ်ပြောဆိုခဲ့သည်။

လူဦးရေ ၁ ဒသမ ၂၅ ဘီလီယံ

မစ္စတာမိုဒီ (၆၄ နှစ်)သည် အိန္ဒိယနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် တာဝန်ကိုမထမ်းဆောင်မီ ဂူဂျာရတ်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် အဖြစ် ဆောင်ရွက်စဉ်ကာလ၌ ဂူဂျာရတ်ပြည်နယ်၏

## ထွန်းတောက်

စက်မှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို စွမ်းစွမ်းတံဆံ ဆောင်ရွက် နိုင်ခဲ့မှုကြောင့် အိန္ဒိယပြည်နယ်အားလုံးက ဂူဂျာရတ် ပြည်နယ်၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို စံပြုအဖြစ် အတုယူခဲ့ကြ ရသည်။

ထိုစဉ်ကပင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် နရန္ဒီရာမိုဒီသည် အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင် (Technocrat) အဖြစ် အိန္ဒိယတွင်သာမက နိုင်ငံတကာတွင် လူသိများထင်ရှား နေပြီဖြစ်သည်။

ကမ္ဘာ့ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံကြီး အိန္ဒိယသည် လူဦးရေ ၁ ဒသမ ၂၅ ဘီလီယံရှိသည့်အတွက် ကမ္ဘာကြီးတစ်ခုလုံး၏ စုစုပေါင်း လူဦးရေ၏ ခြောက်ပုံတစ်ပုံမျှ ရှိသည်။ လူဦးရေ ၁ ဒသမ ၂၅ ဘီလီယံ၏ စားဝတ်နေရေး၊ စီးပွားရေးကိစ္စ ကို မြှင့်တင်တည်ဆောက်ရသော အလုပ်တာဝန်မှာ အလွန် ပင် ခက်ခဲလှသည်။

ဂူဂျာရတ်ပြည်နယ်၏ စက်မှုစီးပွားဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု

အခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ အားလုံးသော ဘာသာတရားများနှင့် အားလုံးသော လူ့အဖွဲ့အစည်းများသည် တူညီသောအခွင့်အရေးကို ရရှိခံစားရမည်သာဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိဦးဆောင်သောအစိုးရသည် ထိုအခွင့်အရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် တာဝန်ယူ ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရမည်သာဖြစ်ကြောင်း၊ ဘာသာရေး၊ လူမျိုးရေး၊ ဇာတ်ခွဲခြား ဆက်ဆံမှုကို လုံးဝလက်ခံမည်မဟုတ်ကြောင်း

ကို စံပြုအဖြစ်ထားကာ အိန္ဒိယတစ်နိုင်ငံလုံး ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်စေရန်အတွက် ဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီဦးဆောင်သော အစိုးရအဖွဲ့သည် နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး စနစ်ပုံစံများကို ယနေ့အချိန်၌ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမြှင့်တင် လျက်ရှိနေသည်။

မကြာမီက နယူးဒေလီမြို့တွင် တိုင်းမိမိမဂ္ဂဇင်း အယ်ဒီတာအဖွဲ့နှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းရာတွင် ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီကအစိုးရအဖွဲ့၏ စီးပွားရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု မူဝါဒများကို ကာကွယ်ပြောဆိုတဲ့ ဘာသာရေးမတူကွဲပြား သည့် လူနည်းစုများအပေါ်ထားရှိသည့် အစိုးရ၏ သဘောထားအမူအရာကိုလည်း ရှင်းရှင်းလင်းလင်း ပြောဆိုခဲ့သည်။

မစ္စတာမိုဒီက ၎င်း၏သဘောထား၊ အစိုးရအဖွဲ့၏ သဘောထားနှင့် ဘာရာတီယာဂျာနာတာပါတီ၏ သဘောထားမှာ နိုင်ငံသားအားလုံးအတူတကွ ပါဝင် လက်တွဲ၍ စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အောင်မြင်မှုကို ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကာ ထိုအောင်မြင်မှုကို အားလုံး မျှဝေခံစားခြင်းပင်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဟိန္ဒူဘာသာအားဖြင့် “Sabka Saath Sabka Vikas” ပင်ဖြစ်ကြောင်း အလေးထားပြောဆိုသည်။

အိန္ဒိယအစိုးရ၏ တရိတသေမြင့်မြင့်မြတ်မြတ် တန်ဖိုးထားကိုးကွဲသော အထွတ်အမြတ် (holy Book) စာအုပ်မှာ အခြေခံဥပဒေစာအုပ်သာဖြစ်ကြောင်း၊ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ စည်းလုံးညီညွတ်မှုမှာ ထိပ်တန်းဦးစားပေး ဆောင်ရွက်ရမည့်အရာဖြစ်ကြောင်း၊ အခြေခံဥပဒေနှင့် အညီ အားလုံးသော ဘာသာတရားများနှင့် အားလုံး သော လူ့အဖွဲ့အစည်းများသည် တူညီသောအခွင့် အရေးကိုရရှိခံစားရမည်သာဖြစ်ကြောင်း၊ မိမိဦးဆောင် သော အစိုးရသည် ထိုအခွင့်အရေးအပြည့်အဝရရှိ စေရန် တာဝန်ယူကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရမည်သာ ဖြစ်ကြောင်း၊ ဘာသာရေး၊ လူမျိုးရေး၊ ဇာတ်ခွဲခြား ဆက်ဆံမှုကို လုံးဝလက်ခံမည်မဟုတ်ကြောင်းဖြင့် မစ္စတာမိုဒီကအစိုးရ၏မူဝါဒကို ပြတ်သားရှင်းလင်းစွာ ပြောဆိုခဲ့သည်။

၂၀၀၂ ခုနှစ်၌ မစ္စတာ မိုဒီ ဂူဂျာရတ် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် တာဝန်ယူစဉ်၌ ဟိန္ဒူဘုရားဖူးရထား တစ်စင်းတိုက်ခိုက်မိခံခဲ့ရမှုကြောင့် ၅၉ ဦး သေဆုံးခဲ့ ရာမှစတင်ကာ လူမျိုးရေး အဓိကရုဏ်းဖြစ်ပွားခဲ့မှု ကြောင့် မွတ်စလင်အများစုပါဝင်သည့် လူ ၁၀၀၀ ခန့် သေဆုံးခဲ့ရသည်။

ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်မိုဒီသည် ထိုအကြမ်းဖက်မှုကို တာဝန်အရ ဟန့်တားနိုင်ခဲ့သော်လည်း မဟန့်တားဘဲ လျစ်လျူရှုထားခဲ့သည်ဟု ဖြစ်တင်ဝေဖန်ခံခဲ့ရာ မစ္စတာ မိုဒီက အများအယွင်း တစ်စုံတစ်ရာမလုပ်ခဲ့ကြောင်း တုံ့ပြန်ပြောဆိုခဲ့သည်။ အိန္ဒိယအစိုးရက ၎င်းကိုတရား စွဲဆိုခြင်းမပြုခဲ့သော် အမေရိကန်အစိုးရက မစ္စတာ မိုဒီကို အမေရိကန်သို့ လာရောက်ခွင့်ပိတ်ပင်ခဲ့ပြီး Black List စာရင်းသို့ သွင်းထားခဲ့သည်။

နောက်ပိုင်း မစ္စတာမိုဒီကို အိန္ဒိယဝန်ကြီးချုပ် အဖြစ် ရွေးကောက်တင်မြှောက်သောအခါ အမေရိကန် အစိုးရက ၎င်းကို Black List ပယ်ဖျက်ခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။

လွန်ခဲ့သည့်နှစ်ဒီဇင်ဘာလ၌ ဝန်ကြီးနာရန်ဂျန် ဂျိုတီက လူထုအစည်းအဝေးတစ်ခုတွင် အိန္ဒိယပြည်သူ တို့သည် ရာမနတ်ဘုရားမှ ဆင်းသက်လာသည့် ပုဂ္ဂိုလ် များဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် အစိုးရကိုလိုလားသလား သို့မဟုတ် မျိုးမစပ်များပါဝင်သည့် အစိုးရကို လိုလား သလားဟု မေးခွန်းမေးခဲ့မှုကြောင့် သတင်းမီဒီယာများ၏

စာမျက်နှာ ၆ သို့

# တောင်တရုတ်ပင်လယ် လူလုပ်ကျွန်းအနီး ချဉ်းကပ်လာသည့် အမေရိကန်လေယာဉ်ကို တရုတ်တပ်ဖွဲ့က မောင်းထုတ်

ပေကျင်း ၈ ဇူလိုင်

အမေရိကန်စစ်ဘက်ဆိုင်ရာ ဂျက်လေယာဉ်တစ်စင်း တရုတ်နိုင်ငံ၏ တောင်တရုတ်ပင်လယ်အတွင်းရှိ လူလုပ်ကျွန်းတည်ဆောက်နေသောနေရာ အနီးချဉ်းကပ်ပျံသန်းမှုမှ ထွက်ခွာသွားရန် တရုတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက တောင်းဆို ခဲ့ကြောင်း တရုတ်နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူတစ်ဦးက သောကြာနေ့က အတည်ပြုပြောကြားလိုက်သည်။

“ တရုတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်တွေက အမေရိကန်သူလူမျိုးလေယာဉ်ကို ဥပဒေနှင့် အညီ ထွက်ခွာပေးဖို့ တောင်းဆိုလိုက်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်”ဟု ပြောခွင့်ရပုဂ္ဂိုလ် ဟောင်လီက သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲတစ်ခုတွင် ပြောကြားလိုက်သည်။ အမေရိကန်ထောက်လှမ်းရေး လေယာဉ် P-8A သည် တရုတ်နန်ရှာကျွန်းစု အနီးကမ်းလွန်တွင် ဗုဒ္ဓဟူးနေ့က ဖြတ်သန်းသွားပြီးနောက် ဟောင်၏မှတ်ချက် ထွက်ပေါ်လာခြင်းဖြစ်သည်။

အမေရိကန် ကင်းထောက်လေယာဉ်ချဉ်းကပ်မှုသည် တရုတ်နိုင်ငံ၏ ရေပိုင်နက်ကို ခြိမ်းခြောက်မှုတစ်ခုဖြစ်လာဖွယ်ရှိကြောင်းဟောင်က ပြောကြား သည်။ ယင်းကဲ့သို့ ပြုမူဆောင်ရွက်ခြင်းကို တရုတ်နိုင်ငံက အပြင်းအထန် ရှုတ်ချပါကြောင်းဖြင့်လည်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။

(ဆင်ဟွာ)





# တပ်မတော်၏ တရားသောစစ်ဆင်နွှဲနေသည့်အပေါ် ပြည်သူ့အားလုံးက ထောက်ခံဂုဏ်ပြု

လားရှိုး၊ မေ ၂၃

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်းသည် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းစော်နှင့် ဦးမောင်မောင်ဆွေ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသား လွှတ်တော်တို့မှ တိုင်းရင်းသားလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥပဒေရေးရာနှင့် အထူးကိစ္စရပ်များ လေ့လာဆန်းစစ်သုံးသပ်ရေးကော်မရှင် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်း တွင် နေပြည်တော်မှ လေကြောင်းခရီးစဉ်ဖြင့် ထွက်ခွာခဲ့ရာ ရှမ်းပြည်နယ် လားရှိုးမြို့သို့ နံနက် ၈ နာရီ မိနစ် ၄၀ တွင် ရောက်ရှိကြသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် ပြည်နယ် ဝန်ကြီးချုပ် ဦးစင်အောင်မြတ်၊ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းလုံး ဆိုင်၊ အရှေ့မြောက်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် ဒုတိယတိုင်းမှူး ဗိုလ်မှူးချုပ် ကျော် ကျော်စိုးတို့နှင့်အတူ လားရှိုးမြို့ အမှတ်(၉)တပ်မတော် ဆေးရုံ(ခုတင်-၁၀၀)သို့ရောက်ရှိပြီး လတ်တလော ကာလအတွင်း လောက်ကိုင်ဒေသ တိုက်ပွဲများတွင် နိုင်ငံတော်အတွက် သက်စွန့်ဆုံးရှုံး တိုက်ပွဲဝင်ကြရာမှ ထိခိုက်ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့ကြသဖြင့် ဆေးကုသမှု ခံယူလျက်ရှိကြသော တပ်မတော်သား အရာရှိ စစ်သည် များအား တွေ့ဆုံအားပေးကာ ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်ငွေနှင့် လက်ဆောင် ပစ္စည်းများ ပေးအပ်သည်။

ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌသည် အရှေ့မြောက်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ် တိုင်းခန်းမ၌ ကျင်းပသည့် တွေ့ဆုံပွဲ အခမ်းအနားသို့တက်ရောက် သည်။ အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်နယ် ဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းရင်းသားရေးရာ ဝန်ကြီးများ၊ ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရ တိုင်းနှင့် ဒေသများမှ ဦးစီးအဖွဲ့ဝင် များ၊ အရှေ့မြောက်တိုင်း စစ်ဌာနချုပ်

တပ်မတော်စစ်ဆေးရုံမှ ဒဏ်ရာရ စစ်သည်များအား တွေ့ဆုံအားပေး ရန်နှင့် ကိုးကန့်ဒေသ တိုက်ပွဲစဉ်များ တွင် ကျဆုံးသွားခဲ့သည့် တပ်မတော် သားများကို ဂုဏ်ပြုအလေးပြုရန် လာရောက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း။

တပ်မတော်သည် နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများအပေါ် တာဝန်ကျေပွန် ပြီး သစ္စာစောင့်သိသည့် စိတ်ဓာတ်ဖြင့် စွန့်လွှတ်စွန့်စားမှုကို မိမိတို့ ဂုဏ်ပြု ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော် သည် နိုင်ငံကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက် ရန် ဖွဲ့စည်းထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ အချုပ်အခြာအာဏာ နှင့် ပိုင်နက်နယ်မြေကို ထိန်းသိမ်း စောင့်ရှောက်သည့် မွန်မြတ်သည့် တပ်မတော်ဖြစ်ကြောင်း။

နိုင်ငံတိုင်း၌ တပ်မတော် ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော်အင်အားမရှိ လျှင် စွမ်းရည်ထက်မြက်မှုမရှိလျှင် အခက်အခဲကြုံတွေ့နိုင်ပါကြောင်း၊ တပ်မတော်ကို အင်အားတောင့်တင်း ပြီး ခေတ်မီသည့် မျိုးချစ်တပ်မတော် အဖြစ် တည်ဆောက်လျက်ရှိပါ ကြောင်း၊ ထိုနည်းတူ ပြည်သူ့ချစ်ခင် လေးစားသည့် တပ်မတော်ဖြစ်အောင် အမြဲကြိုးစားဆောင်ရွက်လျက် ရှိပါ ကြောင်း၊ တပ်မတော်တစ်ခုတည်းဖြင့်



ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်း၊ လားရှိုးမြို့ အမှတ်(၉) တပ်မတော်ဆေးရုံ(ခုတင်-၁၀၀)၌ ဆေးကုသမှုခံယူနေသော တပ်မတော်သားတစ်ဦးအား အားပေးစကားပြောကြားစဉ်။

များ ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းမှာ အာဏာကို မတရားနည်းဖြင့် ရယူလိုကြသူများက ၎င်းတို့ ကိုယ်ကျိုးအတွက် မသိနား မလည်သည့် တိုင်းရင်းသားလူငယ် များကို တိုက်ခိုက်ရန် အသုံးချခြင်းစေ ခဲ့ခြင်းကြောင့်ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ် မတော်သားများ ဆုံးရှုံးသည့်နည်းတူ အပြစ်မဲ့ တိုင်းရင်းသားများ ဆုံးရှုံး ခြင်းသည် နိုင်ငံတော်၏ ဆုံးရှုံးမှုပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏ အချုပ် အခြာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် မိမိ တို့ အသက်ခံကာ ပဓာနမထားဘဲ တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် တပ် မတော်သားများကို ဂုဏ်ပြုရန် လာရောက်ခဲ့သည့် ခရီးစဉ်အတွက် စီစဉ်ပေးခဲ့ကြသူများကို ကျေးဇူးတင် ရှိပါကြောင်းဖြင့် ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ကိုးကန့်ကိုယ်ပိုင် အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသမှ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များကိုယ်စား လောက် ကိုင်မဲဆန္ဒနယ်မှ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်နီနိုင်က ကိုးကန့်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ လောက်ကိုင်မြို့၌ ပြီးခဲ့သည့် ဖေဖော်ဝါရီ ၉ ရက်မှ စတင်ဖြစ်ပွား ခဲ့သည့် MNDA အဖွဲ့၏ တိုက်ခိုက် မှုများကြောင့် အပြစ်မဲ့ပြည်သူများ သေကျေ၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရခြင်း၊ ဒုက္ခ မျိုးစုံ တွေ့ကြုံရခြင်းများကြောင့် အလွန်ပင် စိတ်မကောင်းစရာဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ယခုအခါ တပ်မတော်အနေ ဖြင့် လောက်ကိုင်ဒေသ တည်ငြိမ်အေး ချမ်းရေးအတွက် MNDA အဖွဲ့ အား တိုက်ခိုက်ချေမှုန်းနေသည်မှာ အမြစ်ပြတ်လုနီးပါး ရှိပြီဖြစ်ကြောင်း။ ကိုးကန့်ဒေသအတွက် အသက် ပေးဆပ်ခဲ့ရသော တပ်မတော်သား များ၊ ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သော တပ်မတော်သားများ၊ ရဲမေများ၊ ကလေးငယ်များအပါအဝင် ထိခိုက် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်မှာ မိမိတို့ မျက်မြင် ကိုယ်တွေ့ပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းသို့ တပ်မတော်အပိုင်းက ပေးဆပ်ရသည့် အပြင် မိမိတို့ဒေသတစ်ခုလုံးရှိ တိုင်း ရင်းသားညီအစ်ကို မောင်နှမများ အပါအဝင် ကိုးကန့်တိုင်းရင်းသား တစ်သိန်းကျော် ဒုက္ခရောက်ခဲ့ရပါ ကြောင်း။

ယခုကဲ့သို့ စစ်ပွဲများဖြစ်ပွားနေ သည်မှာ လုံးဝမဖြစ်သင့်ပါကြောင်း၊ တိုင်းရင်းသားအားလုံး ပူးပေါင်း လက်တွဲ၍ ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် သော နိုင်ငံတော်ကြီးတည်ဆောက် ရမည့်အချိန်ရောက်ရှိနေပြီ ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ တိုက်ပွဲများဆက်လက် ဖြစ်ပွားနေပါက တိုင်းပြည်အတွက် အသက်ပေါင်းများစွာ ပေးဆပ်နေရ မည်ဖြစ်သကဲ့သို့ နိုင်ငံတော်၏ဘဏ္ဍာ ငွေများလည်း များစွာဆုံးရှုံးနေမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် လက်နက်ကိုင်အဖွဲ့များအား ထပ်မံ တောင်းဆိုလိုသည်မှာ ၂၀၀၅ ရွေး ကောက်ပွဲနီးကပ်လာပြီဖြစ်၍ လက် နက်နှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလေ့လာနိုင်ရေး ဆောင်ရွက်ရန် ဖြစ်ကြောင်းဖြင့် ဆွေးနွေးတင်ပြသည်။

ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော် တိုင်းရင်းသားရေးရာ ကျေးလက်လူမှု ဘဝ မြှင့်တင်ရေးရာနှင့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးဖော်ဆောင်မှုကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ ဦးသိန်းဇော်က ကိုးကန့်ဒေသ သည် ကုန်းကြမ်း၊ လောက်ကိုင် မြို့နယ်နှင့်အပြင် ဖွဲ့စည်းထားပြီး ကိုးကန့် ပလောင်၊ လီဆူး၊ ရှမ်း၊ ဗမာ၊ 'ဝ'၊ ကချင်စသည့် တိုင်းရင်းသားများ စုစုပေါင်း ညီညီညွတ်ညွတ်နေ ထိုင်သည့် ဒေသဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုဒေသ၌ နေထိုင်ကြသည့် မျိုးနွယ်စု ခေါင်းဆောင်များ၏ အားပြိုင်မှု ပဋိပက္ခများကြောင့် မကြာခဏ ပြဿနာဖြစ်ပွားလေ့ ရှိပါကြောင်း၊ သို့သော်လည်း တပ်မတော်၏ စွမ်းစွမ်းတမံ ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့မှု ကြောင့် ကိုးကန့်ဒေသတွင် တည်ငြိမ် အေးချမ်းမှု ဖော်ဆောင်နိုင်ခဲ့ပါ ကြောင်း။

ယနေ့အချိန်တွင် ကိုးကန့်ဒေသ၌ မလိုလားအပ်သော ပြဿနာများ ပေါ်ပေါက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်း ပြဿနာများ၏ အရင်းခံကို ကြည့်ပါ က တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်အချို့ ၏ အာဏာရယူလိုမှု၊ အချင်းချင်းမနာ လိုမှုနှင့် ဖြတ်လမ်းမှလိုလိုပါလိုမှုများ ကြောင့် တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုများ ပျက်ပြားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ယနေ့ ဤဒေသကို တည်ငြိမ်အေးချမ်းပြီး စည်ပင်ဖွံ့ဖြိုးအောင် တပ်မတော်သား များက အသက်သွေးချွေးကို ပဓာန မထားဘဲ တိုင်းပြည်နှင့် လူမျိုးအတွက် အားကြီးမာန်တက် ဆောင်ရွက်နေ သည်မှာ တိုင်းရင်းသားများအားလုံး မျက်မြင်ကိုယ်တွေ့ဖြစ်ပါကြောင်း။

လောက်ကိုင်ဒေသ၌ တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားခဲ့ ခြင်းမှာ အာဏာကို မတရားနည်းဖြင့် ရယူလို ကြသူများက ၎င်းတို့ ကိုယ်ကျိုးအတွက် မသိ နားမလည်သည့် တိုင်းရင်းသားလူငယ်များကို တိုက်ခိုက်ရန် အသုံးချခြင်းစေခဲ့ခြင်းကြောင့် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ တပ်မတော်သားများ ဆုံးရှုံးသည့် နည်းတူ အပြစ်မဲ့တိုင်းရင်းသားများ ဆုံးရှုံးခြင်း သည် နိုင်ငံတော်၏ ဆုံးရှုံးမှုပင်ဖြစ်

မှ အရာရှိ၊ စစ်သည်များ၊ မိသားစုဝင် များ၊ နိုင်ငံရေးပါတီများနှင့် ကိုးကန့် ယဉ်ကျေးမှုအဖွဲ့ဝင်များ တက်ရောက် ကြသည်။ တွေ့ဆုံပွဲတွင် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌက ယနေ့ကာလတွင် တပ်မတော်၏ တရားသောစစ်ဆင်နွှဲ နေသည့်အပေါ် ပြည်သူ့အားလုံးက ထောက်ခံဂုဏ်ပြုလျက် ရှိပါကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့် ဧပြီလအတွင်းက ပြင်ဦးလွင်ရှိ အမှတ်(၁) တပ်မတော် စစ်ဆေးရုံ(ခုတင်-၇၀၀)သို့ ရောက်ရှိ ပြီး စစ်ဆေးရေးအတွင်း ထိခိုက်ဒဏ် ရာရရှိခဲ့သော တပ်မတော်သားများ အား တွေ့ဆုံအားပေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုခရီးစဉ်သည် လားရှိုးမြို့

နိုင်ငံတော်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက် ရန် လုံလောက်မှုမရှိနိုင်ပါကြောင်း၊ မည်သည့်နိုင်ငံသားမဆို ကိုယ်နိုင်ငံကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရန် တာဝန်ရှိ ပါကြောင်း၊ တပ်မတော်နှင့်အတူ နိုင်ငံသားအားလုံး ပူးပေါင်းဆောင် ရွက်နိုင်မှသာ လွတ်လပ်ပြီး အခွန်ရှည် သည့် နိုင်ငံတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း။ ယခုနှစ် နှစ်ဆန်းပိုင်းတွင် လောက်ကိုင်ဒေသ၌ MNDA အဖွဲ့ ၏ တိုက်ခိုက်မှုများကြောင့် ဒေသ မတည်မငြိမ်ဖြစ်ခဲ့ရပြီး တပ်မတော် သားများလည်း ကျဆုံးခဲ့ရကြောင်း၊ ကိုးကန့်ဒေသမှ ပြည်သူများ စစ်ဘေး ရှောင်ကြရပြီး ဒုက္ခမျိုးစုံ ကြုံတွေ့ခဲ့ရ ကြောင်း၊ လောက်ကိုင်ဒေသ၌ တိုက်ပွဲ

လောက်ကိုင်ဒေသတွင် တရားသော စစ်ကိုဆင်နွှဲရင်း ကျဆုံးသွားသော စစ်သည်များကို ဂုဏ်ပြုအလေးပြု ပါကြောင်း၊ ကိုးကန့်ဒေသတည်ငြိမ် ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးအတွက် တပ် မတော်နှင့်အတူ ကိုးကန့်ဒေသမှ ပြည်သူများကလည်း လက်တွဲဆောင် ရွက်ကြရန်လိုကြောင်း၊ ထို့အတူ တစ်နိုင်ငံလုံး အတိုင်းအတာဖြင့် တိုင်းရင်းသား စည်းလုံးညီညွတ်ရေး နှင့်ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ကြရန် ဖြစ်ကြောင်း၊ တပ်မတော်ကို အင်အားတောင့်တင်း ပြီး ခေတ်မီသည့် မျိုးချစ်တပ်မတော်၊ ဖြစ်ရုံသာမက ပြည်သူများက ချစ်ခင် လေးစားသည့် တပ်မတော်ဖြစ်အောင် ကြိုးစားဆောင်ရွက်ရန် မှာကြားလိုပါ ကြောင်းဖြင့် ပြောကြားပြီး ဆွေးနွေး ပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသူများအား ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်သည်။ ဆက်လက်၍ လားရှိုးမြို့ရှိ ကျဆုံး စစ်သည်ဂူမိမိနှင့် လောက်ကိုင်ဒေသ စစ်ဆင်ရေးတာဝန် ထမ်းဆောင်စဉ် တိုင်းပြည်အတွက် အသက်ပေးလှူ ခဲ့ကြသော အရာရှိ၊ စစ်သည်များအား လွမ်းသူ့ပန်းချွေး အလေးပြုခြင်း အခမ်းအနားကျင်းပရာ ပြည်သူ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက လောက်ကိုင် ဒေသစစ်ဆင်ရေးတွင် ကျဆုံးသွား သော အရာရှိ၊ စစ်သည်များ၏ဂူမိမိဖာန် တွင် လွမ်းသူ့ပန်းချွေးချသည်။ ထို့နောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ဝင်များသည် ဂုဏ်ပြု တပ်ဖွဲ့နှင့်အတူ ကျဆုံးသွားသော အရာရှိ၊ စစ်သည်များအား အလေးပြု ပြီး မေတ္တာပို့အမျှဝေကြသည်။ ယင်းနောက် ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌသည် အခမ်းအနားသို့ တက် ရောက်လာကြသည့် အရာရှိ၊ စစ်သည်၊ မိသားစုဝင်များအား ရင်းရင်းနှီးနှီး နှုတ်ဆက်ပြီးအားပေးစကား ပြော ကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် လားရှိုး မြို့မှ လေကြောင်းခရီးစဉ်ဖြင့် ထွက်ခွာခဲ့ရာ မွန်လွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိ ကြသည်။ (သတင်းစဉ်)

# အက်အဲ၊ စိန်ခေါ်မှုများကိုကျော်လွှားပြီး ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အောင်မြင်အောင်ဆောင်ရွက်ရမည်



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ်နှင့် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ စုပေါင်း၍မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။(သတင်းစဉ်)

**နေပြည်တော် မေ ၂၃**  
အုပ်ချုပ်ရေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု မူဘောင်ရေးဆွဲရေးဆိုင်ရာ အကြံပြု အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၈ နာရီခွဲတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်း ဗဟိုဌာန - ၂ ၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန် တက်ရောက်၍ အဖွင့်မိန့်ခွန်းပြောကြားသည်။

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲသို့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာ အကြီးအကဲများ၊ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ သံအမတ်ကြီးများ၊ သံတမန်များ၊ ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ်(UNDP) မြန်မာနိုင်ငံဌာနကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာတိုဂ်လီကိုဗာနောနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ၊ အထူးမိတ်ဆက်ထားသော ဧည့်သည်တော်များနှင့် ပြည်တွင်း ပြည်ပပညာရှင်များ တက်ရောက်ကြသည်။

ရေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်က မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် ယနေ့မိမိတို့ အစိုးရသည် ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံတော်သစ်ကို တည်ဆောက်နိုင်ရန်အတွက် စနစ်ဟောင်းတစ်ခုသို့ ဒီမိုကရေစီစနစ်သစ်တစ်ခုသို့ ညင်သာစွာပြောင်းလဲနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာတွင် ညင်သာစွာ မပြောင်းလဲနိုင်သော နိုင်ငံများကိုလည်း တွေ့မြင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ညင်သာစွာ ပြောင်းလဲနိုင်ခြင်းသည် မိမိတို့ အစိုးရ၏ ပထမဆုံးအပြောင်းအလဲဖြစ်ပါကြောင်း။

ဒုတိယအပြောင်းအလဲအနေဖြင့် ဒီမိုကရေစီစနစ်၏ လိုက်လျောညီထွေဖြစ်မည့် နိုင်ငံရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု၊ အုပ်ချုပ်ရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု၊ စီးပွားရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု၊ အုပ်ချုပ်ရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုနှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍဖွံ့ဖြိုးရေး ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုတို့ကို ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ထို့ပြင် ဒီမိုကရေစီသည် ကောင်းမွန်သည့် အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်နှင့် တွဲဖက်မှသာ အောင်မြင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

သည်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီအသွင် ကူးပြောင်းရေးတွင် ကောင်းမွန်သည့် အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်တစ်ရပ် ပေါ်ပေါက်အောင် ဆောင်ရွက်နေကြခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း။

**ကောင်းမွန်သည့် အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်တစ်ရပ်သို့ ကူးပြောင်းမှုသည် ကျယ်ပြန့် နက်ရှိုင်းပြီး နူးညံ့သိမ်မွေ့သည့်အတွက် အသွင်ကူးပြောင်းရေး လမ်းကြောင်းပေါ်ရှိ အခြားနိုင်ငံများကဲ့သို့ အခက်အခဲများ၊ စိန်ခေါ်မှုများနှင့် ကြုံတွေ့ရတတ်ပါကြောင်း၊ သို့သော်ထိုကဲ့သို့ အခက်အခဲ၊ စိန်ခေါ်မှုများကို ကျော်လွှားပြီး ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အောင်မြင်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပြီး နောက်ကြောင်းပြန်လှည့်မည် မဟုတ်မည်ကို ပြောကြားလိုပါကြောင်း။**

ကောင်းမွန်သည့် အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်တစ်ရပ် ပေါ်ပေါက်လာရန်ဆိုပါက ပြည်သူ့အကျိုး ဆောင်ရွက်ပေးနေသည့် အုပ်ချုပ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများသည် ပွင့်လင်းမြင်သာမှုနှင့် တာဝန်ခံမှု ရှိရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ပြင် အုပ်ချုပ်ရေးယန္တရားကို လည်ပတ်ပေးနေသည့် နိုင်ငံ့ဝန်ထမ်းများကိုလည်း စွမ်းဆောင်ရည်ပြည့်ဝသည့် ဝန်ထမ်းများဖြစ်ရန် မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် Meritocracy ဟုခေါ်သည့် အရည်အသွေးအခြေပြုချီးမြှင့်ခြင်းကိစ္စသည် စနစ်ဖြင့် စွမ်းဆောင်ရည် စီမံခန့်ခွဲမှုတို့ကို ကျင့်သုံးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ပြင် အုပ်ချုပ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းများ တိုးတက်ကောင်းမွန်လာခြင်းသည် နိုင်ငံ၏ စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမှုအပေါ် ပိုမိုအကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမည်ဟုလည်း မိမိတို့ ယုံကြည်ပါကြောင်း။

အုပ်ချုပ်ရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ရပ်ဖြစ်သည့် ဗဟိုဦးစီးစနစ် လျှော့ချခြင်းကိစ္စအနေဖြင့် ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီးများသို့ ဘတ်ဂျက်များ ပိုမိုခွဲဝေ ချထားပေးခြင်း၊ ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့များ၏ စွမ်းဆောင်ရည်တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ပေး

ခြင်း၊ လုပ်ပိုင်ခွင့်အာဏာ ခွဲဝေပေးခြင်း၊ ဝန်ကြီးဌာန အဆင့်ဆင့်ကြားပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းပေးမှုတို့ကို ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ပေးနေပြီဖြစ်ပါကြောင်း။

ပွင့်လင်းမြင်သာမှုနှင့် တာဝန်ခံမှု အပိုင်းအနေဖြင့် သဘာဝသယံဇာတထုတ်လုပ်မှု လုပ်ငန်းများ ပွင့်လင်းမြင်သာမှုရှိရေး (EITI)နှင့် ပွင့်လင်းမိတ်ဖက်နိုင်ငံများ အဖွဲ့ဝင်ဖြစ်ရေးတို့ကို ဆောင်ရွက်နေသည့် အပြင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန အသီးသီးအလိုက် သတင်းထုတ်ပြန်ရေးကိစ္စရပ်များကိုလည်း အကောင်အထည်ဖော်နေပြီလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

သို့သော်လည်း အုပ်ချုပ်ရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု လုပ်ငန်းစဉ်ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သည့်နေရာတွင် ကြီးမားကျယ်ပြန့်သည့်အတွက် တစ်ဦးကောင်း၊ တစ်ယောက်ကောင်း၊ ဌာနတစ်ခုတည်း၊ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုတည်း စွမ်းအားဖြင့် လုပ်ဆောင်၍ မရနိုင်ပါကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ပင် ပြည်ထောင်စုအဆင့်တစ်ခုတည်း၊ တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် တစ်ခုတည်း၊ ပြည်နယ်အဆင့် တစ်ခုတည်းဖြင့်လည်း အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်၍ မရနိုင်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တစ်ခုတည်းသော မူဘောင်၊ မူဝါဒအောက်တွင် အားလုံး စုစုပေါင်းစည်းပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးနှင့် ပေါင်းစပ်ညှိနှိုင်းရေးသည် အလွန်အရေးကြီးသည်ကို ပြောကြားလိုပါကြောင်း။

**ထို့ပြင် အစိုးရ၏ ကျန်ရှိသည့် သက်တမ်းကာလအတွင်း နိုင်ငံတော်နှင့် ပြည်သူလူထု၏ အကျိုးစီးပွားအတွက် ရေရှည်ခိုင်မာသည့် အခြေခံအုတ်မြစ်ကောင်းများ ချမှတ်ပေးရမည့် လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားရန် လိုအပ်ပါကြောင်း၊ အုပ်ချုပ်ရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သည့်နေရာတွင် ပြည်သူများ၏ ဆန္ဒ၊ လိုအပ်ချက်နှင့် မျှော်လင့်ချက်များသည် အလွန်အရေးကြီးပြီး လိုအပ်ချက်အားလုံး ပြည့်မီအောင် လုပ်ဆောင်ရန် ဆိုသည်မှာလည်း အစိုးရသက်တမ်းတစ်ခုနှင့် မည်သို့မျှ မဖြစ်နိုင်သည်ကို အားလုံးက သိရှိပြီးဖြစ်ပါကြောင်း။**

အုပ်ချုပ်ရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု လုပ်ငန်းသည် ရေရှည်အစဉ်အဆက် ဆောင်ရွက်ရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တိုင်းပြည်နှင့် ပြည်သူများ၏ အနာဂတ် ဘဝအတွက် ရေရှည်ခိုင်မာသော အုတ်မြစ်ကောင်းတစ်ခု လိုအပ်လာပါကြောင်း၊ ယနေ့ ကာလတွင် အုပ်ချုပ်ရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု လုပ်ငန်းများကို နယ်ပယ်ကဏ္ဍ အသီးသီးအလိုက် အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်မှုများ ရှိနေသည့် အတွက် စုစည်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန် မဟာဗျူဟာမှတ်တမ်းကဲ့သို့ မူဘောင်တစ်ခုလိုအပ်လာပါကြောင်း။

ထို့မူဘောင်ကို အစိုးရတစ်ဦးတည်း၏ ဆောင်ရွက်မှုတစ်ခုအနေဖြင့် မရှုမြင်စေဘဲ မိမိတို့ နိုင်ငံ၏ ကောင်းမွန်သော အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်တည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံသားအားလုံး၏ စုပေါင်းပါဝင် ကြိုးပမ်းတည်းတီ ဆောင်ရွက်မှုတစ်ခုအနေဖြင့် မရှုမြင်စေဘဲ မိမိတို့ နိုင်ငံ၏ ကောင်းမွန်သော အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်တည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံသားအားလုံး၏ စုပေါင်းပါဝင် ကြိုးပမ်း

ပါဝင်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီ အသွင်ကူးပြောင်းရေးဖြစ်စဉ်ကို အောင်မြင်အောင် ဖော်ဆောင်ပေးခြင်းပင်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် တက်ရောက်လာသူများက ပူးပေါင်းပါဝင်ဆောင်ရွက်ကြရန်နှင့် ထိရောက်ထက်မြက်ပွင့်လင်းတက်ကြွစွာဖြင့် ဆွေးနွေးကြရန် တိုက်တွန်းပြောကြားလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် သမ္မတရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးလှထွန်းက နိုင်ငံတကာ အတွေ့အကြုံများအရ အုပ်ချုပ်ရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု တစ်ရပ်ကို ဖော်ပြသည့်နေရာတွင် ကာလတိုအတွင်း ပြီးမြောက်အောင် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်းမျိုး မဟုတ်ဘဲ တစ်ဆင့်ပြီးတစ်ဆင့် ဆောင်ရွက်ရခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် အချိန်ကာလတစ်ခုအထိ ကြာမြင့်သည်ကိုလည်း လေ့လာတွေ့ရှိရပါကြောင်း၊ မိမိတို့အနေဖြင့် ယင်းစိန်ခေါ်မှုများကို ဖြေရှင်းသည့်နေရာတွင် ရေတိုကာလအတွင်း ရလဒ်ကောင်းများ ရရှိစေရန်အတွက် ပြည်သူလူထု၏ လိုလားချက်များကို လေ့လာပြီး ဥပဒေနှင့်အညီ ပြောင်းလဲသင့်သည့် ကိစ္စများကို Quick Win ရရှိအောင် ဆောင်ရွက်ပေးခြင်း ရှိသကဲ့သို့ ရေရှည်ခိုင်မာသည့် အခြေခံကောင်းများကို ချမှတ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ခြင်းလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယနေ့ကျင်းပသည့် အုပ်ချုပ်ရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှု မူဘောင်ရေးဆွဲရေးဆိုင်ရာ အကြံပြုအလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲသည် တိုင်းပြည်၏ အနာဂတ်ကောင်းမွန် ရန်အတွက် ရေရှည် ခိုင်မာသည့် အခြေခံကောင်းတစ်ရပ်ကို ဖော်ထုတ်ချမှတ်နိုင်ရန် ရည်မှန်း ဆောင်ရွက်ခြင်းပင် ဖြစ်ပါကြောင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ကုလသမဂ္ဂ ဖွံ့ဖြိုးမှု အစီအစဉ် (UNDP) မှ မြန်မာနိုင်ငံဌာနကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာတိုဂ်လီကိုဗာနော ရုံးလုပ်ငန်း၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို တိုးတက်အောင် လုပ်ခြင်းတစ်ခုတည်း မဟုတ်မည်ကို မေ့ထား၍ မရပါကြောင်း၊ ယင်းပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများတွင် အရေးအကြီးဆုံးမှာ

ဆုံးဖြတ်ချက်များကို မည်သူက ချမှတ်လဲ၊ အရင်းအမြစ်များကို မည်သူက ပိုင်ဆိုင်သလဲ၊ မည်သူက ထွက်လုပ်ပိုင်ခွင့်များ ရှိနေသလဲဆိုသည်နှင့် သက်ဆိုင်ပါကြောင်း၊ အုပ်ချုပ်မှု ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ အကြောင်း ပြောသည့် အခါ၊ အထူးသဖြင့် ဗဟိုဦးစီးစနစ်လျှော့ချမှုအကြောင်း ပြောကြသည့်အခါ အရေးပါလာသည့် အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုမှာ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်နှင့် နိုင်ငံရေး ဆွေးနွေးပွဲပင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်သူများ၏ ဘဝများသိသိသာသာ ပြောင်းလဲတိုးတက်မှုမရှိဘဲ ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်အတွက် မြင့်မားသည့် မဟုတ်ပါကြောင်း၊ ပြည်နယ်များနှင့် တိုင်းဒေသကြီး အားလုံးတွင် ထိရောက်သည့် အုပ်ချုပ်ရေးလုပ်ငန်းစဉ် အဖွဲ့အစည်းများ ရှိမှသာ တိုင်းရင်းသား လူမျိုးစုများ အကြား အပြန်အလှန်ယုံကြည်မှုများ တိုးပွားလာရန် အထောက်အကူဖြစ်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အုပ်ချုပ်ရေးကဏ္ဍကို ခေတ်မီတိုးတက်အောင် လုပ်ဆောင်ခြင်းသည် အစိုးရအနေဖြင့် တတိယလုံးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများကို မြန်ဆန်စေမည်ဖြစ်သကဲ့သို့ တိုင်းပြည်ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်ကြီး တစ်ခုလုံးကိုလည်း အထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ကုလသမဂ္ဂဖွံ့ဖြိုးမှု အစီအစဉ်နှင့် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများမှ ကိုယ်စားလှယ်များ စုပေါင်း၍ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။

ယနေ့ကျင်းပသည့် အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို အုပ်ချုပ်ရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုလုပ်ငန်းစဉ် အကောင်အထည်ဖော်မှုအခြေအနေကို ညွှန်ပြနိုင်သည့် မူဘောင်ပြုရေးဆွဲရေးအတွက် အကြံပြုဆွေးနွေးချက်များ ရရှိနိုင်ရန် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ပြီး ယင်းရည်ရွယ်ချက်များ အောင်မြင်စေရန် အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာနများမှ အရာထမ်းများ၊ ပြည်တွင်းပြည်ပ ပညာရှင်များ၊ ဖွံ့ဖြိုးမှု မိတ်ဖက်များ ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းပြီး တိုင်းပင်ဆွေးနွေးကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ (သတင်းစဉ်)



ကုလသမဂ္ဂ ဖွံ့ဖြိုးမှုအစီအစဉ် (UNDP) မှ မြန်မာနိုင်ငံဌာနကိုယ်စားလှယ် မစ္စတာ တိုဂ်လီကိုဗာနော









# ပင်တဂွန်က အလက်စကာတွင် ရေဒါအသစ်တစ်ခုကိုဖြန့်ကြက်ထားမည်



ဝါရှင်တန် မေ ၂၃

အမေရိကန် ကာကွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနက မြောက်ကိုရီးယား နှင့် အီရန်တို့ဘက်က ပစ်လွှတ်မည့် ချွံးကျည်များကို ဟန့်တားရန်နှင့် ပိုမိုကောင်းမွန်သော အမေရိကန် ချွံးကျည် ကာကွယ်ရေးစနစ်တစ်ခု

ကို ထောက်ပံ့ပေးနိုင်မည့် ရေဒါ အသစ်တစ်ခုကို အလက်စကာ အလယ်ပိုင်းတွင် ဖြန့်ကြက်ချထား ရန် အစီအစဉ်ကို ကြေညာခဲ့သည်။ ထို့ပြင် အလက်စကာနှင့် ကယ်လီဖိုးနီးယား မြေပြင်စခန်းများရှိ ကြားဖြတ်တိုက်လေယာဉ်များ၏ စွမ်း

ဆောင်ရွက်လိုလည်း တိုးတက်စေ မည်ဖြစ်ကြောင်း ကြေညာခဲ့သည်။ ရေဒါယူနီကုမ္ပဏီ၊ နေ့သံသရပ် ဂရုမန်း ကော်ပိုရေးရှင်း၊ လော့ခ်ဟီးဒ် မာတင် ကော်ပိုရေးရှင်းတို့သည် ရေဒါ အသစ်တစ်ခုကို တည်ဆောက်ရန် ယှဉ်ပြိုင်နေကြပြီး အမေရိကန်

ဒေါ်လာ တစ်ဘီလီယံ ကုန်ကျမည် ဟု ခန့်မှန်းထားသည်။ ရေဒါအသစ်ကို ကာကွယ်မှု ဆိုင်ရာ စစ်ဆင်ရေးများအတွက် လာမည့် ၂၀၂၀ တွင် စတင်နိုင်လိမ့် မည်ဖြစ်သည်။ ရေဒါအသစ်သည် မြောက်ကိုရီးယားနှင့် အီရန်တို့က အမေရိကန် ကို တိုက်ခိုက်လာနိုင်သည့် ဖြစ်နိုင် ချေရှိသည့် အလားအလာများကို ဆန့်ကျင်တုံ့ပြန်နိုင်အောင် ပြုလုပ် ရာတွင် အရေးကြီးသော အခန်း ကဏ္ဍမှ ပါဝင်လာမည်ဖြစ်ကြောင်း မတ်လက ခုံးကာကွယ်ရေးအေဂျင်စီ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဂျိမ်းစ်ဆိုင်ရင်းနှင့် အခြား ပင်တဂွန်အဆင့်မြင့်အရာရှိ များက လွှတ်တော်သို့ပြော ကြားခဲ့ သည်။ ရေဒါအသစ်ကို နျူကလီးယား လေကြောင်းတပ်နှင့် အလက်စကာ အလယ်ပိုင်းရှိ ရေဒါသုံးလေကြောင်း ကာကွယ်ရေးတပ်တွင် တပ်ဆင်နေရာ ချထားရန် စဉ်းစားထားသော်လည်း အဆုံးသတ်ဆုံးဖြတ်ချက်ကို သဘာဝ ဆိုင်ရာ လေ့လာစုံစမ်းမှုများ ပြုလုပ် ပြီးချိန်မှသာ ချမှတ်နိုင်မည်ဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။ (ရိုက်တာ)

# ဟီလာရီကလင်တန်၏ အီးမေးလ် ၂၉၆ စောင်ကိုထုတ်ပြန်ကြေညာ

ဝါရှင်တန် မေ ၂၃

အမေရိကန် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ယခင်နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီး ဟီလာရီကလင်တန်၏အကောင့်မှ အီးမေးလ် ၂၉၆ စောင် ကို အွန်လိုင်းတွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။ ဘန်ဂါနီနှင့် လစ်ဗျားတို့တွင် အမေရိကန် သံတမန်ဆိုင်ရာလုပ်ငန်း များဆောင်ရွက်နေစဉ် သံအမတ်တစ်ဦးအပါအဝင် အမေရိကန်လေး ဦးအသတ်ခံခဲ့ရသည့် စက်တင်ဘာလ ၂၀၁၂ ခုနှစ် တိုက်ခိုက်မှုပြီးနောက် အဆိုပါ အီးမေးလ်များကို ပေးပို့လက်ခံခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ တိုက်ခိုက်မှုများပြီးနောက် ယင်းအီးမေးလ်များကို အရေးကြီးသည့် အသွင်သဏ္ဍာန်နှင့်အနှစ်သာရပြောင်းလဲခြင်းမရှိဘဲ ယနေ့ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ဖော်ပြခဲ့သည်။ အီးမေးလ် ပေါင်း ၃၀၀၀၀ ရှိသည့်အနက် အီးမေးလ် ၂၉၆ စောင်ကို ၎င်း၏ ကိုယ်ပိုင်အီးမေးလ်ဆာဗာမှ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနသို့ လွှဲအပ်ပေး ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ကလင်တန်သည် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနတွင် တာဝန် ထမ်းဆောင်ခဲ့စဉ်က ယင်းအီးမေးလ်ဆာဗာကို ပုဂ္ဂိုလ်ရေးနှင့် အများ ပြည်သူအတွက် သုံးစွဲခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့နောက် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနသည် ကလင်တန်၏ အခြား အီးမေးလ်များကို နောက်ပိုင်းထုတ်ပြန်ကြေညာမှုပြုရန် ပြန်လည်စိစစ် သုံးသပ်နေသည်။ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနသည် သူ၏အီးမေးလ် များကို ဇန်နဝါရီလ ၂၀၁၆ ခုနှစ်တွင် ထုတ်ပြန်ရန်စီစဉ်နေကြောင်း သိရသည်။ ယခုသီတင်းပတ်အစောပိုင်းက အိုင်အိုဝါတွင် ကလင်တန်က ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနကို အီးမေးလ်ထုတ်ပြန်မှုကို အရှိန်မြှင့်လှုပ် ဆောင်ရန် တိုက်တွန်းခဲ့သည်။ အဆိုပါ အီးမေးလ်များသည် ကလင်တန် အတွက် အရေးကြီး ခြိမ်းခြောက်နှောင့်ယှက်မှုများ ဖြစ်လာခဲ့သည်။ (ဆင်ဟွာ)

# မက္ကဆီကိုနိုင်ငံအလယ်ပိုင်း ပြည်နယ်ရဲများ တိုက်ခိုက်ခံရ ၃၉ ဦးထက်မနည်းသေဆုံး

မက္ကဆီကိုစီးတီး မေ ၂၃

မိချီကန်ပြည်နယ် အလယ်ပိုင်း တန်ယွာတိုမြို့ရှိ ပြည်နယ် အထူး ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များကို သောကြာနေ့က လက်နက်ကိုင်လူတစ်စုက ဝင်ရောက် တိုက်ခိုက်ခဲ့ရာ ၃၉ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့သည်ဟု အစိုးရသတင်း အရင်းအမြစ်များက ဖော်ပြခဲ့သည်။

အရပ်သား ၄၂ ဦးနှင့် အထူး ရဲတပ်ဦးအပါအဝင် စုစုပေါင်း ၄၃ ဦးသေဆုံးခဲ့သည်ဟု ပြည်နယ် ရဲများက ပြောသည်။ ပြည်ထဲရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် အစိုးရလုံခြုံရေး အဖွဲ့ဝင်များသည် အခင်းဖြစ်ပွားရာ နေရာသို့ သွားရောက်ကာ စုံစမ်းစစ်ဆေးမှုများ

ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ လူမှုမီဒီယာများတွင် အခြား သော ဒုစရိုက် အဖွဲ့အစည်းများ ကပြုလုပ်သည်ဟု ပြစ်တင်ပြောဆို ထားသော်လည်း ဒေသတွင်း မီဒီယာက အဆိုပါ တိုက်ခိုက်မှုသည် Jalisco ရှိ နယူးဂျန်နေးရှင်း ကုန်သည်ကြီးများအဖွဲ့က ပြုလုပ် သည်ဟု ဖော်ပြထားသည်။ မိချီကန် နယ်စပ်တစ်လျှောက် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်အင်အားများ တိုးမြှင့် ချထားကြောင်း Jalisco ပြည်နယ် အရာရှိများက ပြောသည်။ အစိုးရမှ သေဆုံးသူအရေ အတွက်ကို တရားဝင်ထုတ်ပြန်ခြင်း မပြုမီ သေဆုံးသူအရေအတွက် အတိအကျကို ဖော်ပြရန် တန်ယွာ တိုမြို့တော်ဝန်က ငြင်းဆိုခဲ့သည်။ (ဆင်ဟွာ)



# နျူကလီးယားအရေး ပြန်လည်သုံးသပ်မည့် ဥပဒေမူကြမ်းကို အိုဘားမားလက်မှတ်ရေးထိုး

ဝါရှင်တန် မေ ၂၃

အီရန်နျူကလီးယား အစီအစဉ် နှင့်ပတ်သက်ပြီး တင်သွင်းသော ဥပဒေမူကြမ်းကို ပြန်လည်သုံးသပ်ရန် အမေရိကန်သမ္မတ အိုဘားမားက သောကြာနေ့က လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်။ လွှတ်တော်မှ အီရန်နျူကလီးယား အစီအစဉ်ကို တစ်လကြာပြန် လည်သုံးသပ်မည်ဖြစ်ပြီး ယင်းအချိန် ကာလအတွင်း အီရန်အပေါ် အရေး ယူပိတ်ဆို့မှုများကို အိုဘားမား အနေနှင့် ဆက်လက်တိုးမြှင့်သွား မည်ဖြစ်သည်။ ဥပဒေရေးဆွဲသူများအနေနှင့် ယင်းကိစ္စနှင့်ပတ်သက်၍ လက်သင့်ခံ နိုင်မည့် အဖြေမရလျှင် အီရန်အပေါ် အရေးယူထားသော စီးပွားရေးပိတ် ဆို့မှုများကို သက်ညှာခွင့်ပေးထား သော အိုဘားမား၏ ဗီတိုအာဏာကို ပယ်ဖျက်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ကမ္ဘာ့အင်အားကြီး နိုင်ငံများအနေ နှင့် အီရန်နျူအရေးကို ကျယ်ကျယ်



ပြန်ပြန် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးနေကြပြီး အီရန်၏ နျူကလီးယားအစီအစဉ် အပေါ်မူတည်၍ စီးပွားရေးပိတ်ဆို့ ကန့်သတ်မှုများကို ပြောင်းလဲတိုးမြှင့် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဧပြီလကတည်းက နှစ်ဖက်စလုံးမှ သဘောတူညီချက် မူဘောင် တစ်ခု သတ်မှတ်ထားရာ ဇွန်လကုန် နောက်ဆုံးထား၍ အဖြေရှာသွားကြ မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ အီရန်ကို နျူကလီးယားလက်နက် ပိုင်ဆိုင်ခွင့်ရရှိရန် ခွင့်မပြုကြောင်း၊ ယခုကိစ္စကိုလည်း လက်သင့်မခံနိုင် ကြောင်း သောကြာနေ့က အိုဘားမား က ပြောဆိုခဲ့သည်။ (ဆင်ဟွာ)

The 2<sup>nd</sup> International Exhibition for Food & Drink, Hotel, Restaurant, Bakery & Food Service Equipment, Supplies & Services

**Boost Your Business at FOOD & HOTEL 2015 Myanmar**

**3-5 JUNE 2015**  
Myanmar Event Park (MEP), Yangon  
10.00 - 18.00 Hrs.

**BOOST YOUR BUSINESS**

**Visit The 2<sup>nd</sup> Myanmar National Barista Championship at Food & Hotel Myanmar 2015.**  
Myanmar National Barista Championship (MNBC) 2015  
**3-4 June 2015**

Visitor pre-registration at [www.foodandhotelmyanmar.com](http://www.foodandhotelmyanmar.com)

Information Hotline: Tel: +95-1 513 515 - 519  
Email: [marketing@informationmatrix.com](mailto:marketing@informationmatrix.com)  
Contact: U Htet Wai Zaw

# လူသားချင်းစာနာသည့် ထောက်ပံ့ကယ်ဆယ်မှုများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ

မောင်တော မေ ၂၃

ရခိုင်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမောင်မောင်အုန်း၊ ပင်လယ်ပြင်အတွင်း တရားမဝင် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူများဆိုင်ရာ အရေးပေါ်စီမံခန့်ခွဲရေး ဦးစီးဌာနမှ အဖွဲ့ဝင်၊ လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့်ပြည်သူ့အင်အားဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဝင်းမြင့်တို့သည် ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ အထူးအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ် မစ္စတာဝီဂျေအမ်အီးယား၊ ကုလသမဂ္ဂ ဌာန ညှိနှိုင်းရေးမှူး မစ္စ ရေနာတာဒေဆာလင်း၊ ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ အဖွဲ့အစည်း များမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်တွင်းပြည်ပမီဒီယာများနှင့်အတူ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် မောင်တောမြို့နယ် အလယ်သံကျော်ကျေးရွာ ယာယီစခန်း၌ ဖွင့်လှစ်ထိန်းသိမ်းထားသည့် ရေပျော့ဒုက္ခသည်များအား ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ယာယီစခန်းတွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က မြန်မာနိုင်ငံသည် ကုလ သမဂ္ဂ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံဖြစ်သည်နှင့်အညီ ကုလသမဂ္ဂ၏စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်း၊ စံနှုန်းများကို လိုက်နာဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ လူသားချင်း စာနာမှုအရ ကူညီထောက်ပံ့မှုများကိုလည်း ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း၊ နိုင်ငံတကာမှတာဝန်ရှိသူများထံ လွတ်လပ်ပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေး တင်ပြနိုင်ကြောင်း ပြောကြားပြီး အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် ဒုတိယဝန်ကြီးက ပင်လယ်ပြင်အတွင်း တရားမဝင် ရွှေ့ပြောင်းသွားလာသူများဆိုင်ရာ အရေးပေါ် စီမံခန့်ခွဲရေးကော်မတီဖွဲ့စည်းထားရှိပြီး ရေပျော့ဒုက္ခသည် များအား လူသားချင်းစာနာသည့် ထောက်ပံ့ကယ်ဆယ်မှုဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ အထူးအကြံပေး ပုဂ္ဂိုလ်က ရေပျော့ဒုက္ခသည်များကို လျင်မြန်စွာကူညီဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ ခြင်းနှင့် လက်တွေ့မြေပြင်အထိ လွတ်လပ်ပွင့်လင်းစွာ တွေ့ဆုံ မေးမြန်း ခွင့်ရသည့်အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရ တာဝန်ရှိသူ များကိုကျေးဇူးတင်ရှိကြောင်းပြောကြားပြီး ကုလသမဂ္ဂဌာနညှိနှိုင်း ရေးမှူးက ကုလသမဂ္ဂအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများသည် ကုလသမဂ္ဂ၏ စည်းမျဉ်း၊ စည်းကမ်း၊ စံနှုန်းများကို လိုက်နာရပါကြောင်း၊ INGO၊ NGO များ ပူးပေါင်းပါဝင် ဆောင်ရွက်ခွင့်ရသည့်အတွက် ဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း၊ လူကုန်ကူးမှုတိုက်ဖျက်ရေး၊ လူသားချင်းစာနာမှုဆိုင်ရာများ အကူအညီ ပေးရေးတို့သည် နိုင်ငံအားလုံးနှင့်သက်ဆိုင်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ရေပျော့ဒုက္ခသည်များက ပင်လယ်ပြင်တွင် တွေ့ကြုံခဲ့စား



ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ် အလယ်သံကျော်ကျေးရွာ ယာယီစခန်းတွင် ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများက ရေပျော့ ဒုက္ခသည်များအား သိရှိလိုသည်များကို မေးမြန်းကြစဉ်။

ခဲ့ရသည်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားကြပြီး ကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့အစည်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြည်တွင်း ပြည်ပ သတင်းမီဒီယာများက ရေပျော့ဒုက္ခသည် များအား မိမိတို့ သိရှိလိုသည်များကို လွတ်လပ်ပွင့်လင်းစွာ မေးမြန်းခဲ့ ကြသည်။  
ယင်းနောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်၊ ဒုတိယဝန်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ က ရေပျော့ဒုက္ခသည်များအား ကယ်ဆယ်ရေးပစ္စည်းများပေးအပ်သည်။  
ထို့နောက် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မောင်တော မြို့ ရွှေဝါနဒီခန်းမ၌ မောင်တောမြို့ရှိ နှစ်ဖက်အသိုက်အဝန်းများမှ တာဝန် ရှိသူများနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။  
အဆိုပါ ယာယီကယ်ဆယ်ရေးစခန်းတွင် ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်နိုင်ငံသား ၂၀၀ ဦးနှင့် ကျောက်တော်မြို့တွင် နေထိုင်သူ ဘင်္ဂလားဒေ့ရှ်ဦး ယာယီ နေထိုင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
(သတင်းစဉ်)

## ဆွာမြို့တွင် ပစ္စည်းနှင့် ငွေ ၆၅ သိန်းကျော် ဖောက်ထွင်းခိုးယူမှုဖြစ်ပွား

ရေတာရှည် မေ ၂၃

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည် မြို့နယ် ဆွာမြို့ တောင်ပိုင်း ၄(က) ရပ်ကွက်တွင် မေ ၂၀ ရက် နံနက်ပိုင်း ၆ နာရီခွဲက စတင်ဆိုင်ရာအတွင်းမှ ဖုန်း ဟန့်ဆက်၊ ငွေပြည့်ကတ် စုစုပေါင်း

ငွေကျပ် ၆၅ သိန်းကျော် ဖောက် ထွင်းခိုးယူခဲ့ရ၍ မေ ၂၂ ရက် ည နေပိုင်းက အမှုဖွင့်တိုင်တန်းခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ဆွာမြို့တောင်ပိုင်း ၄ (က) ရပ်ကွက် ရန်ကုန်-မန္တလေး ကားလမ်း အနောက်ဘက်ရှိ ရွက်လှေလှုပ်စစ် နှင့် မိုတိုင်းဖုန်းရောင်းဝယ်ရေးဆိုင်

ရင် ကိုမင်းသူသည် နံနက်ပိုင်း ဆိုင် ဖွင့်ခဲ့ရာ ဖုန်းဟန့်ဆက်များထည့် ထားသော ကောင်တာအတွင်း ဖုန်း များဖရိဖရဲဖြစ်နေသည်ကို တွေ့ရှိ ခဲ့၍ စစ်ဆေးကြည့်ရှုရာ OPPO ဖုန်းဟန့်ဆက်တစ်လုံး တန်ဖိုးငွေ ကျပ် ၂၉၀၀၀ ပျောက်ဆုံးနေသည် ကိုတွေ့ရှိရသည်။ ဆက်လက်ပြီး သင်္ဘောမောင်းဖြစ်ကာ ဆိုင်တွင် တပ် ဆင်ထားသော CCTV အား ကြည့် ရှုရာ လျှာထိုးပြီးထုပ်ဆောင်းထားကာ တိရစ္ဆာန်အင်္ကျီ၊ ဘောင်းဘီ ဝတ်ဆင်ထား ပြီး လက်ပတ်နာရီ အနက်ရောင် ပတ်ထားသည့် လူတစ်ဦးသည် ဖုန်းကောင်တာမှတစ်ဆင့် ငွေကောင် တာအံ့ဆွဲကို ဆွဲထုတ်၍ အတွင်းမှ ငွေနှင့် ဖုန်းကတ်များ ထုတ်ယူ၍ အသင့်ပါလာသော လွတ်အိတ် အတွင်းထည့်ကာ ပြန်ထွက်သွား ကြောင်း တွေ့ရသည်။ တစ်သောင်းတန် ဖုန်းငွေ ကိုလွင်(ဆွာ)

**အောင်ပြည့်စုံ**  
ဒဂုံမြို့သစ်မြောက်ပိုင်း၊  
အရှေ့ပိုင်း၊ တောင်ပိုင်း  
ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်များ  
ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်။  
09-5232770  
09-5134770

**မွေးနေ့ဆုတောင်း**  
သီရိသုဓမ္မမဏိဇောတရေ "ကေသီပန်" ဘာ ဦးလှမြင့်  
(၈၂)နှစ်ပြည့် မွေးနေ့မှသည် နှစ်ပေါင်းရာကျော်တိုင်  
ကျန်းမာ ပျော်ရွှင်ပါစေ။  
ဌေးဌေးရီရဲ၊ သူငယ်ချင်း  
တူမများ - ခင်ဌေးလွင်  
- ခင်လှလှ  
- မွေးမွေးကြူ

**CLAIMS DAY NOTICE**  
**M.V MALACCA HIGHWAY VOY: NO(5)**  
Consignees of cargo carried by M.V MALACCA HIGHWAY VOY: NO (5) are hereby notified that the vessel will arrive on about 26-5-2015 and cargo will be discharged into the premises of Yangon port.  
Damaged cargo will be surveyed daily from 08:00 AM to 11:20 AM and 12:00 NOON to 4:00 PM to claims day now declared as the third day after final discharge of cargo from the vessel.  
No claims against this vessel will be admitted after the Claims Day.  
မော်တော်ယာဉ်ပိုင်ရှင်များအနေဖြင့် သင်္ဘောမှချပြီးချိန်တွင် မိမိတို့၏ မော်တော်ယာဉ်ပါပစ္စည်းများကို ORIGINAL BILLS OF LADING များ ယူဆောင်လျက် လာရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးရန် အသိပေးအပ်ပါသည်။  
သင်္ဘောဆိုင်ကပ်မည့်အချိန်နှင့် တံတားနေရာတို့ကို အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက အောက်ဖော်ပြပါဖုန်းနံပါတ်များသို့ ဆက်သွယ်စုံစမ်း မေးမြန်းနိုင်ပါသည်။  
ဖုန်း-၂၃၀၁၉၁၊ ၂၃၀၁၇၈  
ကိုယ်စားလှယ်လုပ်ငန်းဌာန  
မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအထာပိုင်

**အမည်ပြောင်း**  
ဦးထွန်းမော် ၁၀/မလမ(နိုင်) ၁၄၇၇၂၃၀၀၀၊ မော်လမြိုင်မြို့၊ ရွှေတောင် ရပ်ကွက်၊ ကမ်းနားလမ်း၊ အမှတ်(၉) အခြေခံအထက်တန်းကျောင်း၊ တတိယတန်း (D)မှ မောင်ကောင်းထက်ခန့် အား မောင်မြတ် ထက်ခေါ်ဟု ပြောင်းလဲအောင် ဆိုပါရန်။

**အမည်ပြောင်း**  
ဦးဘသိန်း၏သား ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ကျောက်မြို့မြို့နယ်၊ ဇင်ချောင်း အထက် ကျောင်းမှ ကျောင်းဝင်နံပါတ် ၂၂၃၃(က) မောင်မင်းစိုးအေးအား မောင်မင်းစိုးနိုင်ဟု ပြောင်းလဲအောင်ဆိုပါရန်။

**အမည်ပြောင်း**  
ဦးဝင်းစိုး ၉/တသန(နိုင်)၁၄၈၄၁၂ ၏သမီး မချောကေခိုင်အား ယနေ့မှစ၍ မချောချောလှိုင်ဟု ပြောင်းလဲအောင်ဆိုပါရန်။  
မချောချောလှိုင်

**ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ**  
**ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန**  
**အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန**  
**မူဆယ်မြို့**  
**လေလံကြော်ငြာ**

၁။ တရားမဝင်ကုန်သွယ်မှု တားဆီးထိန်းချုပ်ရေးအဖွဲ့ (မူဆယ်လှုပ်ရှား)က မူဆယ်မြို့နယ် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနရုံးတွင် ဖမ်းဆီးအပ်နှံခဲ့သော ထူးဆန်းသော ပြည်သူ့ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းထားသည့် အထွေထွေလှူဒါန်းကုန်ပစ္စည်းများကို မျက်မြင်အခြေအနေအတိုင်း လေလံတင် ရောင်းချပါမည်။

၂။ လေလံတင်ရောင်းချမည့် အစီအစဉ်မှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်ပါသည်-

(က) လေလံတင်ရောင်းချမည့်ရက်စွဲ - ၂၈-၅-၂၀၁၅ ရက်

(ခ) လေလံတင်ရောင်းချမည့်အချိန် - ၉:၃၀နာရီ

(ဂ) လေလံတင်ရောင်းချမည့်နေရာ - ပြည်နယ်အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနရုံးရုံး (ရမ်း/မြောက်)၊ လားရှိုးမြို့

၃။ လေလံဆွဲဝယ်ယူလိုသူများသည် လေလံစည်းကမ်းပစ္စည်းစာရင်းနှင့် ကြည့်ရှုခွင့် လက်မှတ်များကို ၂၇-၅-၂၀၁၅ ရက်၌ ပြည်နယ်အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနရုံး၊ လားရှိုးမြို့တွင် ရုံးချိန်အတွင်းဝယ်ယူနိုင်ပါသည်။  
လေလံတင်ရောင်းချရေးအဖွဲ့

**ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်အမြန်ရောင်းမည်**  
သန်လျင်မြို့အဝင်တွင် အေးအေးဆေးဆေးနေလိုသူများအတွက် သန်လျင်၊ ဗိုလ်ချုပ်နေဝင်းလမ်းမကြီးပေါ် မြေအကျယ်(၅၅' x ၁၄၅') ပြင်ဆင်ပြီး အသင့်နေထိုင်နိုင်သော နှစ်ထပ်ရုံးအိမ်ကြီးတစ်လုံးပါ။ အေးချမ်းစွာနေထိုင်ရန်၊ ဘဏ်ဖွင့်ရန်၊ တည်းခိုခန်းဖွင့်ရန်၊ စားသောက် ဆိုင်ဖွင့်ရန်၊ စီးပွားရေးလုပ်ရန်အချက်အချာကျနေရာကောင်း၊ လုံးချင်း အိမ်ဖြင့်နေထိုင်လိုသူများအတွက် ကွန်ဒိုတိုက်ခန်းဈေး တစ်ခန်းမျှသာ ရှိသော အလွန်သက်သာသောဈေးနှုန်း။ ရေ၊ မီး အပြည့်အစုံပါ။ ဖုန်းပါ။  
ကျပ်သိန်း (၃၅၀၀)၊  
ဖုန်း-၀၉-၅၁၇၈၉၇၉၊ ၀၉-၄၂၀၃၀၁၀၉၁၊ ၀၁-၅၇၂၂၂၄၊ ၀၁-၅၆၀၇၈၇











# ရော်ဘာထုတ်လုပ်မှုအရည်အသွေးမြင့်မားစေရေး ထိုင်းနိုင်ငံသို့ သွားရောက်လေ့လာမည်

ရေ၊ မေ ၂၃  
မြန်မာ့ပြည်ထောင်စုအတွင်းရှိ မြို့နယ်များ၌ စီးပွားဖြစ် စိုက်ပျိုးထားကြသည့် ရော်ဘာများကို ထုတ်လုပ်မှု အရည်အသွေး မြင့်မားလာစေရန်နှင့် ပြည်ပဈေးကွက် ရရှိစေရန်အတွက် နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာများကို လေ့လာရန် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ မေလနောက်ဆုံး အပတ်အတွင်း မြို့နယ်များမှ ကိုယ်စားလှယ်များ သွားရောက်လေ့လာကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထိုင်းနိုင်ငံသို့ သွားရောက်လေ့လာမည့်သူများ

တွင် ရော်ဘာကုန်သည်များ၊ ရော်ဘာစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်သော လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် တောင်သူများပါဝင်မည်ဖြစ်ပြီး နည်းပညာအရည်အသွေးမြင့် ထုတ်လုပ်မည့် ရော်ဘာကုန်ကြမ်းများအား ပြည်ပဈေးကွက်များသို့ ထိုးဖောက်နိုင်ရန် သွားရောက်လေ့လာကြမည်ဖြစ်ကြောင်းနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံသို့ သွားရောက်လေ့လာနိုင်ရန်အတွက် မွန်ပြည်နယ် အခြေစိုက် ကံမြန်မာလူမှုအဖွဲ့အစည်းက စီစဉ်ဆောင်ရွက်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လက်ရှိအချိန်တွင် ပြည်တွင်းရော်ဘာဈေးကွက်အခြေအနေမှာ ဈေးနှုန်းအနည်းငယ်မြင့်တက်နေကြောင်း၊ ဈေးနှုန်းမြင့်တက်သော်လည်း ပြည်ပဈေးကွက်မရှိသဖြင့် ကုန်သည်များနှင့် စိုက်ပျိုးတောင်သူများ၊ ခြံလုပ်သားများအနေဖြင့် အမြတ်အစွန်းနည်းပါးကြပြီး တွက်ခြေမကိုက်သောနှစ်ဖြစ်ကြောင်း ရော်ဘာစိုက်ပျိုးသူအများစု၏ ပြောကြားချက်များအရ သိရသည်။  
နေမျိုးထွဋ်(ရေ)

## သတင်းတိုများ

ယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်းဖွင့်လှစ်  
နွေရာသီကျောင်းပိတ်ရက်အတွင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူလေးများ အချိန်ကိုအကျိုးရှိစွာအသုံးပြုနိုင်ရေးအတွက် ယဉ်ကျေးလိမ္မာသင်တန်းကို မြင်းခြံမြို့နယ် မြောက်ကျွန်းကျေးရွာရှိ သာသနာ့ရက္ခိတဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ မေ ၁၇ ရက်က ဖွင့်လှစ်ခဲ့ပြီး ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၅၀ တက်ရောက်ခဲ့ကာ သင်တန်းတက်ရောက်သူများထဲမှ ကျောင်းသား ၅၀ ကို ရှင်သာမဏေအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ကျောင်းသူ ၁၀ ကို သီလရှင်အဖြစ်လည်းကောင်း ကုသိုလ်ရှင် ဦးမန်းစိန်(ဝေလင်းထိုက်သတ္တ)တူးဖော်ရေး)လုပ်ငန်း၏ ထောက်ပံ့မှုဖြင့် သာသနာ့ရက္ခိတကျောင်းတိုက် ပဓာနနာယကဆရာတော်အား အမျိုးပြု၍ သာသနာ့ဘောင်သို့ သွတ်သွင်းချီးမြှောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သင်တန်းကို သီတင်းနှစ်ပတ်ကြာ သင်ကြားပေးမည်ဖြစ်ပြီး စာရေးကိရိယာများနှင့် အခြားကုန်ကျစရိတ်များကိုလည်း အလှူရှင်က တာဝန်ယူကုသိုလ်ပြုထားကြောင်း သိရသည်။  
ဇော်မင်းနိုင်(မြင်းခြံ)

## ကလေးများအတွက်မိဘိုးစာကြည့်တိုက်ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပြည်ခရိုင် ပေါက်ခေါင်းမြို့နယ်အတွင်း ကလေးသူငယ်များ စာဖတ်သည့်အလေ့အထကောင်းများရှိစေရေးနှင့် အသိပညာပဟုသုတများ တိုးပွားရရှိစေရေးအတွက် မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများနှင့် SVA ရန်တီစေတနာ့ဝန်ထမ်းများအဖွဲ့မှ ဝန်ထမ်းများပူးပေါင်း၍ အုတ်စိုကျေးရွာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်း၌ နယ်လှည့်မိဘိုးစာကြည့်တိုက်ကို မေ ၂၀ ရက်က ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။ နယ်လှည့်မိဘိုးစာကြည့်တိုက်ကို မေ ၂၇ ရက်တွင်လည်း ဝိုင်ဂေါင်းကျေးရွာသို့ ဆက်လက်ကွင်းဆင်းဖွင့်လှစ်သွားမည်ဟု သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

## အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်းပညာသင်တန်းဆင်းပွဲကျင်းပ

ကျေးလက်နေပြည်သူများ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းပေါ်ပေါက်စေရန်နှင့် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းမှုအတွက် အထောက်အကူပြုစေရန် ရည်ရွယ်ဖွင့်လှစ်သည့် အခြေခံမော်တော်စက်ချုပ်သင်တန်းဆင်းပွဲကို မြစ်ကြီးနားမြို့ အိမ်တွင်းမှုသက်မွေးလုပ်ငန်း အတတ်ပညာသင်ကျောင်း၌ မေ ၂၀ ရက်က ကျင်းပရာ ပြည်နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးတင်နုက အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာနမှူး ဦးကျော်လှိုင်ဦးက သင်တန်းဆင်းလက်မှတ်များ ပေးအပ်ကာ ကျောင်းအုပ်ကြီး ဒေါ်ခင်အုန်းက သင်တန်းထူးချွန်ဆုများကို ပေးအပ်ခဲ့သည်။ သင်တန်းကို ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ခွင့်ပြုချက်ဖြင့် ကျပ် ၃ ဒသမ ၈၂၉ သန်းဖြင့် တစ်လကြာဖွင့်လှစ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး သင်တန်းသူ ၃၀ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ (ဝေ)

# ကျေးရွာအုပ်စုချင်းဆက်လမ်းကို ကွန်ကရစ်လမ်းအဖြစ်အဆင့်မြှင့်တင်

မြန်အောင် မေ ၂၃  
ရောဝတီတိုင်းဒေသကြီး ဟင်္သာတခရိုင် အင်္ဂပူမြို့နယ်အတွင်းရှိ ထူးကြီးမြို့နှင့် မြန်အောင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ဇလုပ်ကြီးကျေးရွာအုပ်စု ဆက်သွယ်သော ကျေးရွာအုပ်စုချင်းဆက်လမ်းကို ကွန်ကရစ်လမ်းအဖြစ် အဆင့်မြှင့်တင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။  
အဆိုပါ ထူးကြီး-ဇလုပ်ကြီးလမ်း ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းကို အင်္ဂပူမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သည်။ အင်္ဂပူမြို့နယ် ထူးကြီးမြို့မှ လမ်းအရှည် ၃ မိုင် ၅ ဖာလုံ ကွန်ကရစ်ခင်းခြင်းကို ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ရန်ပုံငွေဖြင့် ရွှေစေ့ဦးကုမ္ပဏီက ဆောင်ရွက်နေပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ကွန်ကရစ်လမ်းခင်းမှုများပြီးစီးပါက မြန်အောင်မြို့နယ်နှင့် အင်္ဂပူမြို့နယ်အကြားရှိ ကျေးရွာအုပ်စုများမှ ဒေသခံပြည်သူများအတွက် လမ်းပန်းဆက်သွယ်ရေး ချောမွေ့လာမည်ဖြစ်ပြီး ဒေသ



ကွန်ကရစ်ခင်းပြီးသော ထူးကြီးမြို့နယ်လမ်းပိုင်း။

ထွက် လယ်ယာထွက်ကုန်များကို ထူးကြီး၊ မဲဇလီကုန်းနှင့် ဟင်္သာတမြို့များသို့ လွယ်ကူလျင်မြန်စွာ ပို့ဆောင်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

## အထူးဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူပါကြောင်း

ရန်ကုန်စီးပွားရေးတက္ကသိုလ်၏ အထူးဘွဲ့နှင်းသဘင်အခမ်းအနား(၂၀၁၅)ဖြင့် ဂုဏ်ထူးဆောင် စာပေပါရဂူဘွဲ့ "Doctor of Letter (Honoris Causa)" ကို ၂၀၁၅ ခုနှစ် မေလ ၉ ရက်တွင် ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်ဘွဲ့နှင်းသဘင်ခန်းမ၌ အပ်နှင်းချီးမြှင့်ခံရပါသော ဝါဏီဇွဲဘွဲ့ရများအသင်း(မြန်မာနိုင်ငံ)၏ ဥက္ကဋ္ဌပါမောက္ခ ဒေါက်တာဦးမော်သန်းနှင့်တစ်ကွ ပါမောက္ခဆရာကြီး၊ ဆရာမကြီးဖြစ်ကြသည့် ဒေါက်တာဦးခင်မောင်ညွန့်၊ ဒေါက်တာဦးသန်းညွန့်၊ ဒေါက်တာဦးမြတ်သိန်း၊ ဒေါက်တာဦးကံဇော်၊ ဒေါက်တာဒေါ်ခင်မေလှ၊ ဒေါက်တာဦးလှမောင်၊ ဒေါက်တာဦးကျော်မင်းထွန်း၊ ဒေါက်တာဒေါ်ရီရီမြင့်၊ ဒေါက်တာဒေါ်လှမြင့်၊ ဒေါက်တာဦးအောင်ထွန်းသက်၊ ဒေါက်တာဦးသက်လွင်၊ ဒေါက်တာဒေါ်ခင်စန်းမြင့်နှင့် ဒေါက်တာဒေါ်တင်လှကြည်တို့အတွက် အထူးပင်လှိုက်လှဲစွာ ဝမ်းမြောက်ဂုဏ်ယူမိပါကြောင်းနှင့် နိုင်ငံ့အကျိုး၊ ပြည်သူ့အကျိုးအတွက် ဆထက်ထမ်းပိုးတိုး၍ ဆောင်ရွက်နိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်း ဂုဏ်ပြုအပ်ပါသည်။

အလုပ်အမှုဆောင်အဖွဲ့၊ ဝါဏီဇွဲဘွဲ့ရများအသင်း (မြန်မာနိုင်ငံ)

1. Win Thin & Associates	6.JF Group Audit Firm
2. Maung Maung Hteik Audit Firm	7. Cho Cho Toe and Associates
3. Top Sein Win and Associates Consulting Ltd.	8.Excellent Choice Professional Training Centre
4.Kyu Kyu Win & Associates	9. Nay Lin Aung
5. Ngwe Inzaly Audit Firm	Finance & Accountancy Academy



# မက်ဆီနဲ့ နေဟာ အာစီလိုနာမှာ ဆက်ရှိနေမလား

ဒီနှစ်ဘောလုံးရာသီမှာ ဖလားသုံးလုံး လမ်းကြောင်းပေါ်ကို ရောက်ရှိနေတဲ့ ဘာစီလိုနာအသင်းရဲ့ အနာဂတ်အတွက် စိုးရိမ်ဖွယ်သတင်းတစ်ရပ်ကတော့ မက်ဆီနဲ့ နေဟာတို့ကို ချယ်လ်ဆီးနဲ့ ပီအက်စ်ဂျီတို့က ခေါ်ယူဖို့ ကြိုးစားနေတယ်ဆိုတဲ့ သတင်းပဲဖြစ်ပါတယ်။

ကမ္ဘာကျော် တိုက်စစ်အတွဲဖြစ်တဲ့ ဘာစီလိုနာရဲ့ မက်ဆီ၊ နေဟာ၊ ဆွာရက်စ်တို့စစ်အတွဲက ဒီနှစ်ဘောလုံးရာသီမှာ စုစုပေါင်းသွင်းဂိုး ၁၁၄ ဂိုးအထိ သွင်းယူကာ ကမ္ဘာ့အကောင်းဆုံး တိုက်စစ်အတွဲအဖြစ် သက်သေပြထားပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဘဏ္ဍာငွေ တောင့်တင်းတဲ့ ချယ်လ်ဆီးနဲ့ ပီအက်စ်ဂျီတို့က ခေါ်ယူဖို့ တိတ်တဆိတ်ကြိုးစားနေတယ်လို့ ဆိုပါတယ်။

ဒါကို ဘာစီလိုနာအသင်းရဲ့ ဘဏ္ဍာရေးအမှုဆောင်ချုပ် ဂျာဗီယားဖာရက်စ်က မက်ဆီနဲ့ နေဟာတို့ကို ပြောင်းရွှေ့ကြေး အမြောက်အမြား ပေးတဲ့အပြင် သူတို့အတွက် လုပ်ခလစာ မက်မက် မောမောပေးပြီး ကြိုးစားလာရင် ကျွန်တော်တို့ ဟန်တားဖို့ ခဲယဉ်းပါလိမ့်မယ်လို့ ထုတ်ဖော်ပြောကြားနေပါတယ်။

လက်ရှိအချိန်မှာ ချယ်လ်ဆီးရော ပီအက်စ်ဂျီပါ ကစားသမားတွေကို လုပ်ခလစာကောင်းကောင်း

ပေးထားပြီး အသင်းအပေါ်မှာ သူတို့ရဲ့ လုပ်အားတွေ အပြည့်အဝပေးဆပ်နိုင်အောင် ပံ့ပိုးပြည့်ဆည်းပေးထားပါတယ်။ မက်ဆီကို ခေါ်ယူရင် လုပ်ခလစာတစ်ပတ်ပေါင် လေးသိန်းအထိ ပေးချေမယ်လို့ သုံးသပ်မှုတွေ ထွက်ပေါ်နေပါတယ်။

တကယ်တော့ ချယ်လ်ဆီးရော ပီအက်စ်ဂျီတို့ပါ တိုက်စစ်မှူးကောင်းတစ်ဦးစီ လိုအပ်နေပြီး ခြေစွမ်းထက်မြက်တဲ့ တိုက်စစ်မှူးအတွက် မက်မောဖွယ်ရာ လုပ်ခလစာကို ပေးချေဖို့ ဝန်ခံလေးဘူးလို့ ဆိုပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်တွေကတည်းက ချယ်လ်ဆီးက ခေါ်ယူဖို့ ကြိုးစားခဲ့ဖူးတဲ့ မက်ဆီကို ဘာစီလိုနာက ဘယ်လောက်ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေးပေး ထုတ်ရောင်းမှာ မဟုတ်ဘူးလို့ ဆိုခဲ့တာမို့ လက်လျှော့ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ပါတယ်။

အခုဆိုရင် ပီအက်စ်ဂျီအသင်းကလည်း မက်ဆီကို မခေါ်နိုင်ရင် တိုက်စစ်မှူး နေဟာကို ခေါ်ယူနိုင်ရေး ပြင်ဆင်နေတယ်လို့ သတင်းတွေထွက်ပေါ်နေပါတယ်။ တကယ်တော့ ဥရောပထိပ်တန်းကလပ်တွေထဲမှာ ပရီမီယာလိဂ်နဲ့ ဘွန်ဒလီဂါတို့က ကလပ်အသင်းတွေရဲ့ ကစားသမားတွေဟာ လုပ်ခလစာကောင်းမွန်ကြသူတွေဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် လုပ်ခလစာကောင်းကောင်းပေးနေတဲ့ ကလပ်

အသင်းတွေဆီ ပြောင်းရွှေ့သွားနိုင်တယ်လို့လည်း ဘာစီလိုနာအသင်းကလည်း ဘာတို့မူကလည်း ပြောနေပါတယ်။

ဒီနှစ်ဘောလုံးရာသီမှာ ဘာစီလိုနာအတွက် မက်ဆီက ၅၃ ဂိုး၊ နေဟာက ၃၇ ဂိုးနဲ့ ဆွာရက်စ်က ၂၄ ဂိုး သွင်းယူထားတာမို့ ပြိုင်ဘက်ထိပ်တန်းကလပ်တွေအတွက်တော့ အားကျစရာဖြစ်နေတာတော့ အမှန်ပါပဲ။ ဘာစီလိုနာဟာ နေဟာကို ခေါ်ယူခဲ့တဲ့အတွက် ပေါင် ၇၅ သန်းပေးခဲ့ရတာမို့ ထိုက်တန်တဲ့အကျိုးတွေ ပြန်ရနေပြီ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါ့အပြင် မက်ဆီကို ခေါ်ယူဖို့ဆိုရင် ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင်သန်း ၃၀၀ ကျော်ပေးမှ ရနိုင်မယ်လို့ ဝေဖန်မှုတွေအပေါ် ဘာစီလိုနာအသင်း ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ကာဒိုနာက “မက်ဆီလိုကစားသမားမျိုး ပိုင်ဆိုင်ဖို့ဆိုတာ မလွယ်ပါဘူး။ အသင်းမှာ မဖြစ်မနေ ရှိရမယ့် ကစားသမားဖြစ်ပါတယ်။ သူ့ကိုခေါ်ယူလိုတဲ့အသင်းတွေကလည်း ပြောင်းရွှေ့ကြေးရော လုပ်ခလစာပါ ကမ္ဘာ့စံချိန်သစ်ဖြစ်ရမယ့်အပြင် အံ့ဩစရာကောင်းတဲ့ ငွေကြေးသုံးစွဲမှုပြုလုပ်နိုင်မှု ရပါလိမ့်မယ်” ဟု ပြောကြားနေပါတယ်။

□ မိုးမြင့်လင်းလက်

## နှစ်ယောက်တည်းပြိုင်မယ့် ဖီဖာဥက္ကဋ္ဌရွေးပွဲ

မေ ၂၉ ရက်မှာ ဇူးရစ်မြို့၌ ကမ္ဘာ့ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်(ဖီဖာ)ဥက္ကဋ္ဌ ရွေးပွဲကျင်းပတော့မှာပါ။ ဒီအချိန်မှာပဲ အရွေးခံဖို့စာရင်းပေးထားတဲ့ လူးဝစ်ဖီဂိုနဲ့ မိုက်ကယ်ဗန်ပရက်တို့ဟာ ဝင်ရောက်ရွေးခံမယ့်ပြိုင်ပွဲမှ ရပ်သိမ်းသွားခဲ့ပါတယ်။ အသက် ၄၂ နှစ်အရွယ်ရှိ ပေါ်တူဂီကွင်းလယ်ကစားသမားဟောင်းဖီဂိုဟာ အသက် ၆၇ နှစ်အရွယ် ဗန်ပရက်နဲ့ တစ်နေ့တည်းနှုတ်ထွက်သွားခဲ့ပါတယ်။ လက်ရှိဥက္ကဋ္ဌ ဆပ်ဘလတ္တာရဲ့ ပြိုင်ဘက်က ဂျော်ဒန်အိမ်ရှေ့မင်းသား အလီဘင်အယ်လ်ဟူစိန်တစ်ဦးသာ ရှိပါတော့တယ်။ ဘလတ္တာဟာ ဖီဖာဥက္ကဋ္ဌအဖြစ် ပဉ္စမအကြိမ်အရွေးခံရဖို့ ရေပန်းစားနေတယ်လို့ ဖီဂိုနဲ့ ဗန်ပရက်တို့က ဆိုပါတယ်။ ဖီဖာအဖွဲ့ဝင်ပေါင်း ၂၀၉ အသင်းက ဒီရွေးကောက်ပွဲမှာ ဥက္ကဋ္ဌသစ်ကို ရွေးချယ်ပေးမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဒတ်ချ်ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဗန်ပရက်ကတော့ မင်းသားအလီကို ထောက်ခံသွားမယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ အင်္ဂလိပ်ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ်ကလည်း မင်းသားအလီကို ထောက်ခံမယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဖီဖာမှာအပြောင်းအလဲတစ်ခု လိုအပ်နေတယ်လို့ ဖီဂိုက ဆိုပါတယ်။

ကောင်းမြတ်သူ - စုစည်းသည်။

## ရိုးရဲမက်ဒရစ်နည်းပြဖြစ်လာဖွယ်ရှိတဲ့ ဘင်နီတက်င်

နာပိုလီအသင်းနည်းပြ ရာဖေးလ်ဘင်နီတက်င်အနေနဲ့ ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းရဲ့ နည်းပြဖြစ်လာဖို့ ထိပ်ဆုံးမှရေပန်းစားနေပါတယ်။ လက်ရှိ နည်းပြအန်ဆယ်လော့တီဟာ ဝီတာဖေးလ်နဲ့ နောက်ဆုံး လာလီဂါပွဲအပြီး နည်းပြရာထူးမှ နှုတ်ထွက်ဖွယ်ရှိနေပါတယ်။ ရိုးရဲမက်ဒရစ်နဲ့ ဘင်နီတက်င်တို့အကြား စာချုပ်ကိစ္စအတွက် ဆွေးနွေးမယ့် အနေအထားရှိနေပါတယ်။ အသက် ၅၅ နှစ်အရွယ်ရှိတဲ့ ဘင်နီတက်င်ဟာ နာပိုလီအသင်းနဲ့ လက်ရှိစာချုပ်က လာမယ့်လမှာ ပြီးဆုံးမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းကလည်း လီဗာပူးနဲ့ ချယ်လ်ဆီးနည်းပြဟောင်း ဘင်နီတက်င်ကို အဆက်သွယ်ပြုလုပ်ထား တယ်လို့ ဆိုပါတယ်။ ဆမ်အလာဒွီဂျက်ဟာ တနင်္ဂနွေနေ့ နယူးကာဆယ်နဲ့ ပွဲအပြီး ဝက်စ်ဟမ်းအသင်းအတွက် ပြင်ဆင်နေပါတယ်။ လာမယ့် သီတင်းပတ်မှာ သူ့ရဲ့အနာဂတ်နဲ့ပတ်သက်ပြီး ဆွေးနွေးဖွယ်ရှိပါတယ်။ ဘင်နီတက်င်ဟာ ရိုးရဲမက်ဒရစ်အသင်းနဲ့ နည်းပြဘဝကို စတင်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီနောက်ပိုင်း ဗယ်လာဒိုးလစ်၊ အိုဆာဆူနာ၊ ဗလင်စီယာနဲ့ အင်တာဗီလီနိုတို့ကိုလည်း ရောက်ခဲ့သူဖြစ်ပါတယ်။ လီဗာပူးမှာ သူ့နာမည်ရလာတာကတော့ ၂၀၀၅ ခုနှစ် ချန်ပီယံလိဂ်ဗိုလ်လုပွဲ၊ အက်ဖ်အေဖလားနဲ့ ယူအီးအက်ဖ်အေပွဲပါပေးတဲ့ ဆွတ်ခူးပေးနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့်ပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ ၂၀၁၂-၂၀၁၃ ရာသီမှာ ချယ်လ်ဆီးအသင်းကို ကိုင်တွယ်ခဲ့ပြီး ယူရိုပလီဂါဖလား ဆွတ်ခူးပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ အီတလီမှာတော့ နာပိုလီအသင်းနဲ့အတူ ကိုပါအီတာလီယာဖလား ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့ပြီး ယူရိုပလီဂါဆီမ်းဖိုင်နယ်အထိ ပို့ပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။



## ဘာစီလိုနာမှာ ၁၇ နှစ်ကြာကစားခဲ့တဲ့ ဇာဗီ ကာတာကလပ် အယ်လ်ဘတ်သို့ ပြောင်းပြီ

ကွင်းလယ်ကစားသမား ဇာဗီဟာ ကာတာကလပ် အယ်လ်ဘတ်နဲ့ သုံးနှစ်စာချုပ်လိုက်ပြီးနောက် နွေရာသီမှာ ဘာစီလိုနာအသင်းနဲ့ ၁၇ နှစ်ကြာ ကစားခဲ့မှု အဆုံးသတ်တော့မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

အသက် ၃၅ နှစ်ရှိ စပိန်ကွင်းလယ်ကစားသမား ဇာဗီဟာ ဘာစီလိုနာအသင်းနဲ့ အတူ လိဂ်ဖလားရှစ်လုံးနဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားသုံးလုံး ဆွတ်ခူးပေးနိုင်ခဲ့ပါတယ်။ သူဟာ ဒီနှစ်လာလီဂါဖလား အပြင် ဘာစီလိုနာအသင်းကို ကိုပါဒယ်ရေးဖလားနဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားများလည်း ဆွတ်ခူးပေးနိုင်ဖွယ်ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်ရဲ့ အကောင်းဆုံးဘောလုံးသမားဘဝဆိုတာ မရှိနိုင်တော့ပါဘူးလို့ ဇာဗီက ဆိုပါတယ်။ ဘာစီလိုနာအသင်းဟာ ဇွန် ၆ ရက်မှာ ဂျူဗင်တပ်စ်နဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်ဗိုလ်လုပွဲကစားရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ဘာစီလိုနာအသင်းဟာ သူမရှိလည်း အောင်မြင်မှုတွေ ဆက်လက်ရရှိနေမှာပါလို့ ဇာဗီကဆိုပါတယ်။

ကာတာနိုင်ငံသို့ သွားရောက်ကစားရမှာဖြစ်ပေမယ့် အနာဂတ်မှာတော့ ဘာစီလိုနာအသင်းရဲ့ နည်းပြဖြစ်လိုတယ်လို့လည်း သူကဆိုပါတယ်။ ဇာဗီဟာ စပိန်အသင်းနဲ့အတူ ပွဲပေါင်း ၁၃၃ ပွဲ ပါဝင်ကစားခဲ့သူလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

အသက် ၃၅ နှစ်ရှိနေပြီဖြစ်ပေမယ့် ခြေစွမ်းကောင်းမွန်နေဆဲဖြစ်တဲ့ ဇာဗီဟာ ဘောလုံးသမားဘဝကို မစွန့်လွှတ်သေးဘူးလို့ ဆိုပါတယ်။ ကာတာနိုင်ငံမှာ သွားကစားတာဟာ အတွေ့အကြုံသစ်ရလို့မကြောင့်ဖြစ်ပြီး ဒီအချိန်မှာ ငွေကြေးထက် အတွေ့အကြုံရရှိမှုနဲ့ အပြောင်းအလဲတွေကို ပိုမိုခံစားလိုပါတယ်လို့ ဇာဗီက ပြောကြားပါတယ်။ အသက် ၁၈ နှစ်အရွယ် လူငယ်ကစားသမားဘဝကတည်းက ဘာစီလိုနာမှာ ကစားလာခဲ့တဲ့ ဇာဗီက မိမိအနေနဲ့ ဘာစီလိုနာမှာ အကောင်းဆုံးခြေစွမ်းပြနိုင်ခဲ့ပြီး အောင်မြင်မှုရရှိခဲ့လို့ ကျေနပ်ကြောင်းလည်း ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

# “CB Bank ၏ Customerများဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်နိုင်ပါကြောင်း”



စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များအတွက်ငွေကြေးလည်ပတ်စီးဆင်းမှု အဆင်ပြေချောမွေ့စေရန် နှင့် ငွေကြေးကောက်ခံမှု၊ ငွေပေးချေမှုများအားအချိန်တိုအတွင်းပြီးစီးစေရန်တို့အတွက် အကောင်းဆုံးဝန်ဆောင်မှုကို ပေးနိုင်ခြင်းတို့ကြောင့်

“The Asset Triple A” မှ ချီးမြှင့်သည်

## “Best Cash Management Bank in Myanmar 2015”

ဆုကိုချီးမြှင့်ခံရခြင်းနှင့်

နှစ်ပေါင်းကြာရှည်စွာနာမည်ကောင်းဖြင့် အခိုင်အမာရပ်တည်နိုင်မှု၊ ကျယ်ပြန့်သော Branch Network ထားရှိနိုင်မှု နှင့်ဘဏ်မရှိသောအရပ်ဒေသများတွင် လုပ်သားပြည်သူများငွေကြေးကိစ္စများဆောင်ရွက်ရာတွင် အဆင်ပြေချောမွေ့ပြီးလုံခြုံစိတ်ချစေရန် Mobile Banking ဝန်ဆောင်မှုဖြင့် ငွေကြေးလုပ်ဆောင်ချက်များမှန်ကန်လျင်မြန်စွာဆောင်ရွက်နိုင်မှုတို့ကြောင့်

“Global Finance Magazine” မှ ချီးမြှင့်သည်

## “Best Emerging Markets Bank in Myanmar 2015 ”

ဆုကို(၂) နှစ်ဆက်တိုက်ချီးမြှင့်ခံရခြင်းတို့အတွက်

CB Bank ၏ Customerများအားဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်နိုင်ပါရန်နှင့်နောင်တွင်လည်း CB Bank ၏ ကောင်းမွန်သော ဝန်ဆောင်မှုများကို ယုံကြည် စိတ်ချစွာဖြင့် ရေရှည်လက်တွဲဆောင်ရွက်နိုင်ပါကြောင်းသတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

**CB Bank မိသားစု**

နိုင်ငံတကာအဆင့်မီ  
**ရွှေနန်းတော်**  
 ခိန်ရွှေရတနာဆိုင်

- ဆိုင်(၁) - အမှတ်-၇၄၃၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်းနှင့်လမ်းမတော်လမ်းထောင့်၊ သံချေးမီးပွိုင့်အနီး၊လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ရန်ကုန်မြို့။
- ဆိုင်(၂) - အမှတ်-၆၈၅၊ ၁၉ လမ်းနှင့်မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ (ခေတ္တခဏပြောင်းရွှေ့ပွင့်လှစ်သည့်ဆိုင်)
- ဆိုင်(၃) - မြေညီထမ်း Junction Square Shopping Centre ၊ ခမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ရန်ကုန်မြို့။
- ဆိုင်(၄) - No.B-05, မြေညီထမ်း Myanmar Centre Plaza (HAGL, Near Sedona Hotel)၊ကမ္ဘာအေးဘူရားလမ်း၊ရန်ကင်းမြို့နယ်၊  
 (မကြာမီအသစ်ထပ်မံပွင့်လှစ်မည့်ဆိုင်)

**ရွှေနန်းတော်ခိန်ရွှေရတနာဆိုင် (၃)ဆိုင်စလုံးတွင် ၂-၅-၂၀၁၅ မှ ၃၀-၆-၂၀၁၅ ထိ**

၂ ကျပ်သားရွှေဆွဲကြေး	(၃) ဆူ	<b>ချက်ခြင်းပေါက်</b> <b>ချက်ခြင်းယူ</b> <b>ဗလာမပါ</b> <b>ကံခမ်းမဲ</b> နှင့်အခြားအပိုးတန်ဆွဲမဲများစွာ
၁ ကျပ်ခွဲသားရွှေဆွဲကြေး	(၃) ဆူ	
၁ ကျပ်သားရွှေဆွဲကြေး	(၅) ဆူ	
သုံးမတ်သားရွှေဆွဲကြေး	(၅) ဆူ	
ငါးမူးသားရွှေဆွဲကြေး	(၅) ဆူ	
တစ်မတ်သားရွှေဆွဲကြေး	(၁၀) ဆူ	
နှစ်ပဲရွှေဆွဲသီး	(၂၀) ဆူ	
တစ်ပဲရွှေဆွဲသီး	(၃၀) ဆူ	

GIA/HRD Certificate ခိန်များ  
 KBZ Bank Hire Purchase  
 MPU/Visa/Master/Debit Cards  
 Golden Palace Super Diamond Card



**ဂုဏ်လှစွာ အသိပေးအကြောင်းကြားခြင်း**

ကျွန်တော်များ **Eternal** မှ မြန်မာပြည်တစ်ဦးတည်း ကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ဖြန့်ဖြူးရောင်းချလျက်ရှိသော **Korea** နိုင်ငံထုတ် **GS Oil Kixx** စက်ချောဆီများကို **2015 June** လမှ စတင်၍ တစ်ကမ္ဘာလုံး အတိုင်းအတာအနေဖြင့် အရည်အသွေး ပြောင်းလဲမှုမရှိပဲ ဆန်းသစ်ခေတ်မီသော ထုတ်ပိုးမှုပုံစံအသစ်များဖြင့် ပြောင်းလဲထုတ်လုပ် ဖြန့်ချိသွားမည် ဖြစ်ပါသည်။

သုံးစွဲသူ မိဘပြည်သူများအနေဖြင့် ယုံကြည်စိတ်ချစွာ ဆက်လက်အသုံးပြုနိုင်ပါကြောင်း အသိပေး အကြောင်းကြား အပ်ပါသည်။



**E T E R N A L**

**Head Office** Yangone Tel: 01-504013, 01-535439 Fax: 01-516792 info\_eternal@myanmar.com.mm  
**Branch Office** Mandalay Tel: 02-5153139, 092031202 Fax: 02-5153139  
 Naw Pyi Taw Tel: 067 - 22775, 09 86 27875 Fax: 067 - 22775  
 Phar Kant Tel: 074 - 70378, 0947106549 Fax: 074 - 70378



# လယ်ယာသုံးလက်တွန်းထွန်စက်များ အရစ်ကျငွေချေစနစ်ဖြင့် ရောင်း

မိုင်းကိုင် မေ ၂၃

ရှမ်းပြည်နယ် လွိုင်လင်ခရိုင် မိုင်းကိုင်မြို့နယ်၌ မေလ တတိယပတ်မှစ၍ အနောက်တောင်ပတ်သို့လေစတင် ဝင်ရောက်ပြီး မိုးရာသီကာလသို့ရောက်ရှိလာပြီဖြစ်သဖြင့် တောင်သူလယ်သမားများမိမိတို့၏လုပ်ငန်းခွင်သို့ စတင် ဝင်ရောက်လုပ်ကိုင်နေပြီဖြစ်သည်။

မြို့နယ်သမဝါယမဦးစီးဌာနနှင့် မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းတို့ပူးပေါင်း၍ မိုင်းကိုင်မြို့နယ်အတွင်းရှိ တောင်သူလယ်သမားများအား မိုးစပါးစိုက်ပျိုးချိန်အမီ လယ်ယာသုံးလက်တွန်းထွန်စက်များကို အရစ်ကျငွေပေးချေ စနစ်ဖြင့် စတင်ရောင်းချပေးလျက်ရှိသည်။

အဆိုပါ လက်တွန်းထွန်စက်များသည် အမှတ်(၃)အကြီးစားစက်မှုလုပ်ငန်း၊ အမှတ်(၃၉)အကြီးစားစက်မှု(အင်းကုန်) မှ ထုတ်လုပ်သည့် ရော(၂)လက်တွန်းထွန်စက်(တောင်ပေါ်ကျွဲ)များဖြစ်ပြီး တစ်စီးလျှင် ငွေကျပ် ၁၆ သိန်းဖြင့် မြို့နယ် သမဝါယမဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး၊ ဦးတင်နိုင်ထွန်းလေး၊ မြို့နယ်သမဝါယမအသင်းစုဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းကျော်ဦးတို့က မေ ၂၀ ရက်မှစ၍ တောင်သူများလက်ဝယ်သို့ ရောင်းချပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

နန်းလိုင်လွိုင်ဦး(မိုင်းကိုင်)



# မိုးရာသီစိုက်ပျိုးစရိတ်ချေးငွေများ စတင်ထုတ်ချေး

နေပြည်တော် မေ ၂၃

တောင်သူလယ်သမား အခွင့်အရေး ကာကွယ်ရေးနှင့် အကျိုးစီးပွားမြှင့်တင်ရေးဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ တို့အရ တောင်သူလယ်သမားများ စိုက်ပျိုးရေးလုပ်ကိုင်ရာတွင် သင့်တင့်သော ငွေကြေးအရင်းအနှီးရရှိစေရေးအတွက် မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်သည် ၂၀၁၅ ခုနှစ် မိုးစပါးစိုက်ပျိုးရေး စရိတ်ချေးငွေများကို မေ ၂၀ အပေါ် တစ်လလျှင် ၄၂

များကို မေ ၂၀ ရက်မှစတင်၍ တိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်နယ်များရှိ မြို့နယ်ဘဏ်ခွဲအသီးသီးမှ ထုတ်ချေးပေးနေပြီဖြစ်သည်။ စပါးတစ်ဧက ချေးငွေကျပ်တစ်သိန်းနှုန်း အခြားသီးနှံတစ်ဧကလျှင် ငွေကျပ်နှစ်သောင်းနှုန်းဖြင့် ထုတ်ချေးပေးမည်ဖြစ်ပြီး ချေးငွေအပေါ် အတိုးနှုန်းမှာလည်း တစ်နှစ်လျှင် ၅ ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်၍ ငွေကျပ် ၁၀၀ အပေါ် တစ်လလျှင် ၄၂

ပြားသာ ကျသင့်မည်ဖြစ်သည်။ ချေးငွေ ထုတ်ချေးရန်အတွက် တောင်သူလယ်သမားများအနေဖြင့် လယ်ယာမြေ လုပ်ပိုင်ခွင့်ပြုလက်မှတ်ပုံစံ(၇)မိတ္တူတင်ပြရမည်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ် မိုးချေးငွေအတွက် ချေးငွေကျပ်တစ်သိန်း ၁၀၀၀ ကျော် ထုတ်ချေးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သို့ဖြစ်ပါ၍ မြန်မာ့လယ်ယာဖွံ့ဖြိုးရေးဘဏ်၏ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ

ပေါင်းတည် မေ ၂၃

# ကျောင်းအပ်နှံရေး ဆိုင်းဘုတ်စိုက်ထူ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ပေါင်းတည်မြို့နယ်တွင် မေ ၂၀ ရက်က ရန်ကုန်-ပြည်လမ်းမကြီးနှင့် ဘုရားကြီးလမ်းထောင့်တွင် မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးမှ ဝန်ထမ်းများက “နိုင်ငံတော်၏ အနာဂတ်လှူဒါန်းရေးအဖွဲ့အစည်းကလေးတိုင်း ကျောင်းအပ်စို့” ကြော်ငြာဆိုင်းဘုတ်ကို စိုက်ထူသည်။ အဆိုပါကျောင်းအပ်နှံရေးဆိုင်းဘုတ်ကို မေ ၂၅ ရက်မှစတင်ပြီး မေ ၃၀ ရက်အထိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ အပ်နှံနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ တင်ဝင်းဇော်(မင်းသာကြီး)

# ကျေးလက်လူငယ်စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင် နည်းပြသင်တန်းဖွင့်



ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး(အနောက်) ပြည်ခရိုင် ပန်းတောင်းမြို့နယ် ကျေးလက်ဒေသ ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာနမှ ကျေးလက်လူငယ် စွမ်းဆောင်ရည် မြှင့်တင်ရေးနည်းပြ ဆင့်ပွားသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၁/၂၀၁၅) အား ပန်းတောင်းမြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးရွာအုပ်စုများတွင် မေလတတိယပတ်က စတင်ဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါ သင်တန်းများအား ရွှေဘိုသာကျေးရွာအုပ်စု၊ တောင်ဘွေကျေးရွာအုပ်စု၊ ကိုင်းကြီးကျေးရွာအုပ်စု၊ ညောင်ပင်သာကျေးရွာအုပ်စု၊ ဇရပ်လှကျေးရွာအုပ်စုများတွင် မြို့နယ်ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး၊ ဦးဌေးဇော်နှင့် ဝန်ထမ်းများက အစုအဖွဲ့အလိုက် ခွဲ၍ တစ်ပတ်ကြာ သင်ကြားပို့ချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (ဝဝ၈)

# ငှက်ဖျားနှင့်တီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေး သင်တန်းပို့ချ

နမ့်ဆန် မေ ၂၃

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) ပလောင်ကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသ နမ့်ဆန်မြို့နယ်တွင် CESVI အဖွဲ့၏စီစဉ်မှုဖြင့် ငှက်ဖျားနှင့် တီဘီရောဂါတိုက်ဖျက်ရေးစီမံချက်ကို ကျေးရွာ/ကျေးရွာအုပ်စုများရှိ စေတနာ့ဝန်ထမ်းများအား သင်တန်းပို့ချခြင်းအခမ်းအနားကို မေ ၂၂ ရက်က အလက(၁)ထဲခွဲနဝရတ်ခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ CESVI အဖွဲ့သည် နမ့်ဆန်မြို့နယ်အတွင်းရှိ ကျေးလက်နေပြည်သူများကို ငှက်ဖျားရောဂါ၊ တီဘီရောဂါနှင့် မိမံတလေးကျန်းမာရေးအတွက် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး စီမံချက်များကို ကျေးရွာတွေအထိ ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အမှန်တကယ်ရောဂါဖြစ်နေသည့် လူနာများကို ဆေးဝါးအခမဲ့ဖြန့်ဝေခြင်း၊ ရောဂါကုသရန် ငွေကြေးမတတ်နိုင်သည့်လူနာများကို ဆေးရုံသို့အလျင်အမြန်ရောက်ရှိနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ယင်းသင်တန်းကို ကျေးရွာ/ကျေးရွာအုပ်စုများမှ သင်တန်းတက်ရောက်သူပေါင်း ၅၀ ခန့်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။ (မြို့နယ် ပြန်/ဆက်)

# တန့်ယန်း-လားရှိုးလမ်းပေါ်ရှိ ခိုယောင်းတံတားဖွင့်

တန့်ယန်း မေ ၂၃

ရှမ်းပြည်နယ်(မြောက်ပိုင်း) တန့်ယန်းမြို့နယ်တွင် ဆောက်လုပ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန လမ်းဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့သော တန့်ယန်း-လားရှိုး လမ်းပေါ်ရှိ ဟိုယ-တန့်ယန်းလမ်းအပိုင်း၏ တံတားအမှတ်(၁/၃၀)ခိုယောင်း တံတားကို မေ ၂၀ ရက်က စတင်ဖွင့်လှစ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါတံတားမှာ အရှည် ၂၅ ပေ၊ အကျယ် ၂၄ ပေရှိ သံကူကွန်ကရစ် တံတားအမျိုးအစားဖြစ်ကာ ၂၀၁၄-၂၀၁၅ ဘဏ္ဍာနှစ်ခွင့်ပြုငွေကျပ် သန်း ၈၀ အကုန်အကျခံ တည်ဆောက်ပေးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မင်းလွင်ဦး

**PUN HLAING - SILOAM HOSPITALS**

**အရိုးအကြောနှင့် ကျိုးပေါင်းရောဂါဝေဒနာရှင်များအတွက်သတင်းကောင်း**

အရိုးအကြောနှင့် ကျိုးပေါင်းရောဂါဆိုင်ရာစစ်ဆေးကုသမှုများအတွက် နိုင်ငံခြားသို့သွားရောက်ကုသရန်မလိုတော့ပါ..... မေလ | ၂၈ | ရက်နေ့မှ | ၃၁ | ရက်နေ့အထိ

**မလေးရှားနိုင်ငံမှ နှစ်ပေါင်းများစွာ အတွေ့အကြုံရှိသော အထူးကုဆရာဝန်ကြီးမှ**

- လည်ပင်းအရိုးကျိုးပေါင်းဝေဒနာ၊ ဒီးဆစ်ရိုးနာ၊ အကြောညစ်စသောကျောရိုးဆစ်ရောဂါများ (Minimally Invasive Spine Surgery)
- မှန်ပြောင်းပြင်အဆစ်အတွင်းရောဂါရှာဖွေကုသခြင်း (Arthroscopy)
- တင်ပါးဆုံဆစ်နှင့်ဒူးဆစ်ဝိုင်းဆိုင်ရာအစားထိုးကုသခြင်းများ (Total Hip and Knee Replacement) နှင့်
- အခြားအရိုးအကြောဆိုင်ရာကုသခြင်းများကို လာရောက်ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ကုသပေးမည်ဖြစ်ပါသည်။

ဆက်သွယ်ရန် - ရန်ကုန် (၀၁) ၆၈၄၃၂၃၊ ၆၈၄၃၂၅၊ ၆၈၄၃၃၆၊ (၀၉) ၄၂၀၄၂၆၇၉၊ (၀၉) ၂၅၄၉၅၀၈၀ / မန္တလေး (၀၉) ၄၃၂၀၇၈၁ Email : marketing-phih@spa-mm.com

**မြေကွက်ရောင်းမည်**

**ပြင်ဦးလွင် ရပ်ကွက်ကြီး (၁၂) ရှိ အသင့်နေထိုင်သော ဘန်ဂလိုငယ်ပါသည့် လူနေရပ်ကွက် ဧရိယာအတွင်းရှိ ၆၀ (70' x 80') မြေကွက်အား အမြန်ရောင်းမည်။**

ဈေးနှုန်း - (450) သိန်း

ဆက်သွယ်ရန် - 09-250136302

**Myanmar Nissenken Co.,Ltd**

Japanese Language အရည်အချင်းရှိသူ အမြန်အလိုရှိသည်။

No.343, ကနောင်မင်းသာကြီးလမ်း၊ ရွှေလင်ပန်းစက်မှုလုပ်ငန်းလုပ်ငန်း၊ လွိုင်သာယာမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။  
Ph: 09-253528387, 09-253528389

ကျား/မ (၇)ဦး

အထည်ချုပ်အတွေ့အကြုံရှိသူနှင့် Accounting အတွေ့အကြုံရှိသူနှင့် ၎င်းအတွေ့အကြုံမရှိသော်လည်း Japan စာ အရည်အချင်းရှိသူ အလိုရှိပါသည်။

ခန့်မှန်းလစာ (၃)သိန်းမှ (၆)သိန်းအထိ (မိမိအရည်အချင်းပေါ် မူတည်သည်။)

လျှောက်ထားလိုသူများသည် ဖုန်းဖြင့် အရင်ဆက်သွယ်ရန်နှင့် လျှောက်ထားမည့်သူပေါ် မူတည်ပြီး အင်တာဗျူးရက်ကို သတိမတတ်ပါမည်။

**အများသိစေရန်ကြေညာခြင်း**

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မင်္ဂလာဒုံမြို့နယ်၊ ထောက်ကြွန့်လမ်းသို့ အမှတ် (၇၂)၊ ဧရိယာ ( ၂၇' x ၅၀' ) အကျယ်ရှိ မြေနှင့်အိမ်သည် ကျွန်ုပ်မ ခေါ်မြေဩဇာ (၁) ခေါ် မဉ္ဇူသင်း ( ၁၂/ရကန (နိုင်) ၀၃၀၃၄၀ ) ဝယ်ယူပိုင်ဆိုင်ထားသောမြေနှင့်အိမ် ဖြစ်ပါကြောင်း အများသိစေရန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

ခေါ်မြေဩဇာ (၁) ခေါ် မဉ္ဇူသင်း ( ၁၂/ရကန (နိုင်) ၀၃၀၃၄၀ ) အမှတ် (၇၀၈) နှင်းဆီလမ်း၊ ဂ-ရပ်ကွက်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး။







အခြေခံအချက်အလက်

ချစ်မေမေခေါက်တာမြင့်ဌေး(၃-ညွန့်မျိုး(မြင်း)-ပွား-က) နှင့် ချစ်မေမေခေါ်အမာတင် (သမ-ဦးစိုး(မြင်း))တို့၏ (၂၄-၅-၂၀၁၅) တွင် ကျရောက်သော မင်္ဂလာနှစ်ပတ်လည်မှည့် နေ့စဉ်ပေါင်းများစွာတိုင် ကိုယ်စိတ်နှစ်ပါး ပြည့်စုံချမ်းမြေ့သော တဝခရီးကို ချစ်သောသားစုနှင့်အတူ လျှောက်လှမ်းနိုင်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်း တောင်းအပ်ပါသည်။

ကျောင်းအလှူဒါန ပါဝင်လှူဒါန်းနိုင်

ရန်ကုန်မြို့လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ သရက်တောကျောင်းတိုက်၊ မွှားရုံကျောင်း ပရိယတ္တိစာသင်တိုက်၌ စာချ/စာသင်သံယာတော်အရှင်သူမြတ်များ သီတင်းသုံးရန်အတွက် ပေ(၇၀ x ၆၇) အကျယ်အဝန်းရှိ ကျောင်းဆောင်သစ် ဆောက်လုပ်နေပြီဖြစ်ပါ၍ ကျောင်းအလှူဒါနပါဝင် လှူဒါန်းနိုင်ကြပါရန် နိဗ္ဗာန်အကျိုးပေးခြင်းအားဖြင့် အပ်ပါသည်။

- ၁။ ပြတင်းတံခါးတစ်ပေါက် ၁ သိန်း
၂။ အခန်းတံခါး ၂ သိန်း
၃။ ခေရ်ခန်း ၃ သိန်း
၄။ ကုန်တစ်ခန်း ၅ သိန်း
၅။ အဝင်တံခါးမကြီးတစ်ပုံ ၇ သိန်း
၆။ သံကုက္ကနီကရစ်လေ့ကားတစ်ပုံ ၉ သိန်း
၇။ သံယာနှစ်ပါးခေတ်တစ်ခန်း ၁၀ သိန်း
၈။ ခေတ်တစ်ခန်း ၁၂ သိန်း
၉။ သံယာလေးပါးခေတ်တစ်ခန်း ၂၀ သိန်း
၁၀။ မှော်ဦး ၃၀ သိန်း
၁၁။ ဘုရားခန်း ၅၀ သိန်း
၁၂။ စာသင်ခန်းမဆောင် ၁၀၀ သိန်း
၁၃။ ဆွမ်းစားဆောင် ၃၅၀ သိန်း
၁၄။ ကျောင်းဆောင်တစ်ထပ် ၁၀၀၀ သိန်း
၁၅။ ကွန်ကရစ်တိုင်တစ်လုံး ၃ သိန်း
၁၆။ စာချဆရာတော်များခေတ်တစ်ခန်း ၂၅ သိန်း
၁၇။ စာကြည့်တိုက် (စာကြည့်ခန်း) ၁၀၀ သိန်း
၁၈။ သံယာတစ်ပါးခေတ်တစ်ခန်း ၅ သိန်း

အလှူရှင်များကမူညှိထိုးပေးပါမည်။ ကျောင်းဆောင်သစ်ဆောက်လုပ်ရေးကော်မတီ မွှားရုံကျောင်းပရိယတ္တိစာသင်တိုက် ဖုန်း- ၀၁-၇၀၈၈၇၄၊ ၀၉-၈၆၃၀၅၀၆

၃၀-၄-၂၀၁၅ ရက်ထုတ် မြန်မာ့အလင်းသတင်းစာပါ ဦးမင်းလတ်ဟန်၏ ညွှန်ကြားချက်အရ တရားလွှတ်တော်ရှေ့နေ ဦးဇေယျဝင်း LL.B, D.B.L ၏ အများသိစေရန်ကြေညာချက်အပေါ် ပြန်လည်တုံ့ပြန်ကြေညာခြင်း

ဦးမင်းလတ်ဟန်က အထက်ရက်စွဲပါသတင်းစာပါ ဒေါ်ချောမေအောင်အား ဇနီးအဖြစ်မှ စွန့်လွှတ်ကြောင်းကြေညာခြင်းကို ဒေါ်ချောမေအောင် ၁၂/ကတတ(နိုင်)၀၂၆၃၆၆ က သဘောတူပါကြောင်း၊ အကြင်လင်မယားအဖြစ်မှ မသက်ဆိုင်တော့ပါကြောင်းနှင့် နောက်နေ့တွင် တစ်ဦး၏ကိစ္စအဝေးအကျွမ်းအလုံးအရ ကျန်တစ်ဦးအနေဖြင့် သက်ဆိုင်ခြင်းမရှိပါကြောင်း ပြန်လည်တုံ့ပြန်ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဒေါ်ချောမေအောင်၏လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ- ဦးအောင်ကျော်ကျော်မြတ် LL.B အထက်တန်းရှေ့နေ (စဉ်-၂၇၀၀၉) ၅၅၊ မဟာဗန္ဓုလမ်း၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၂၅၃၃၀၂

ကျွန်ုပ်တို့၏ အကျိုးအမြတ်၊ ဒဂုံကုန်ကြေး၊ ဒဂုံကုန်ကြေး၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် ၁၁/ ရွှေအင်ကြင်းရပ်ရှိ ပေ(၁၀၀x၁၀၀) မြေကွက်အမှတ်(၁-၂၆၅၃)၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၂၂၉ ဧကအား ဒေါ်ခင်စောအေး(ဘ)ဦးအေးမောင် ၁၄/ပသန(နိုင်)၀၁၇၆၃၄ အမည်ဖြင့် နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီမှ ဝယ်ယူခဲ့ကြောင်း၊ မြေပြန်ပေးခြင်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနမှ ၈-၃-၂၀၁၂ ရက်စွဲပါစာအမှတ် ၇၂၇/၁၈-၁/နပတ(မြ/မြေ)ဖြင့် ပါမစ်မြေအမည်ပြောင်းပေးခြင်းအဆိုပါ ပေ(၁၀၀x၁၀၀)မြေကွက်အမှတ် (၁-၂၆၅၃)၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၂၂၉ ဧက၏ အမည်ပြောင်းပေးခြင်းနှင့် မြေပြန်ပေးခြင်းအဆိုပါ ပေ(၁၀၀x၁၀၀)မြေကွက်အမှတ်(ဘ)ဦးအေးမောင် ၁၄/ပသန(နိုင်)၀၁၇၆၃၄ မိတ္တူဖွဲ့ထုတ်ယူခွင့်ပြုပါရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ကန့်ကွက်လိုသူများအနေဖြင့် တရားဝင် စာချုပ်စာတမ်းများ၊ တရားရုံးအမိန့်၊ ဒီကရီများဖြင့် အထောက်အထားခိုင်လုံစွာတင်ပြ၍ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ မြေပြန်ပေးခြင်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနမှ ၁၅ ရက်အတွင်း ကန့်ကွက်နိုင်ပါကြောင်းနှင့် ကန့်ကွက်မှုမရှိပါက ဒေါ်ခင်စောအေး အမည်ပေါက် မြေကွက်အမည်ပြောင်းလဲသတ်မှတ်ပေးသည့် အမည်ပြောင်း မြေပေးမိန့်မှတစ်ဆင့် ဖွဲ့စည်းပေးသည့် လုပ်ငန်းစဉ်အပေါ် အမည်ပြောင်း မြေပေးမိန့်မိတ္တူဖွဲ့ထုတ်ပေးသည့်အခြေအနေအထား အပေါ်ကြေညာအပ်ပါသည်။ မြေပြန်ပေးခြင်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနမှ ထုတ်ပေးသည့်အခြေအနေအထား အပေါ်ကြေညာအပ်ပါသည်။ မြေပြန်ပေးခြင်းနှင့် မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနမှ နေပြည်တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ

မွေးနေ့ဆုမွန်

ဒေါက်တာ ဒေါ်စိန်စိန်အောင် ပါမောက္ခ(ဌာနမှူး) မုံရွာတက္ကသိုလ်၏ မေ ၂၄ ရက်တွင် ရောက်ရှိသော မွေးနေ့မှစ၍- ကိုယ်လည်းကျန်းမာ စိတ်ချမ်းသာ၍ တတ်သိပညာ ဖြန့်ဝေကာဖြင့် ဘာသာ သာသနာ နှစ်ဖြာအကျိုး ရွက်သည်ပိုး၍ ကောင်းကျိုးကိုယ်၌ တည်ပါစေ။ ဒေါ်ကြည်ကြည်အေး(မုံရွာ) သား-ဒေါက်တာအောင်ဟိမ်းကျော်

Table with 4 columns: No., Name, Date, Amount. Includes entries for U Tun Aung, U Kyaw Aung, and U Aung Mye Thazan.

အများသိစေရန်ကြေညာချက်
မွန်ပြည်နယ်၊ ပေါင်မြို့နယ်၊ ကျခတ်ကျေးရွာ၊ ကွင်းအမှတ်(၉၂၆)၊ လက်ဝဲကွင်း၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၃၅)၊ ဧရိယာ ၀ ဒသမ ၃၀၈၈၈၊ ဟိန္ဒူဘုရားကျောင်းရှေ့ရှိ ဦးဘအို၊ ဘိုးတို့အောင်၊ မရွှေတို့တို့သုံးဦးအမည်ဖြင့် ပြောစာထုတ်ရှိသော မြေပိုင်ခြင်းအပေါ် အကျိုးခံစားခွင့်အားလုံးကို ပိုင်ဆိုင်သူ ဒေါ်တင်ရွှေထံမှ ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဦးသန်းထွန်း ဖုန်း-၀၉-၈၇၀၁၅၃၀ က ဝယ်ယူရန် စရန်ငွေများ ပေးချေထားပြီးဖြစ်ပါသည်။

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ
တရားမကျင့်ထုံး ကိုဓဉပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀
ဧမ္မာသီရိမြို့နယ်တရားရုံး
၂၀၁၅ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၁၄
ဒေါ်စိန်စိန်လင်း နှင့် ဦးမောင်မောင်ဇော် တရားလို
ဧမ္မာသီရိမြို့နယ်၊ သပြေကုန်းရပ်ကွက်၊ ကံကော် ၁ လမ်း၊ အိမ်အမှတ် (၁၆၁)နေ ဦးမောင်မောင်ဇော် (ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ) သိစေရမည်။

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ
(တရားမကျင့်ထုံး ကိုဓဉပဒေအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀)
ရန်ကုန်အရှေ့ပိုင်းခရိုင်တရားရုံး
၂၀၁၅ ခုနှစ် တရားမကြီးမှုအမှတ်-၂၅၁
ဒေါ်သိန်းသိန်းအေး နှင့် ၁။ ဒေါ်နုနု (၄င်း၏အခွင့်ရက်ိယံစားလှယ် ဦးမြင့်စော်) ၂။ ဒေါ်ခင်ပပဝင်း
တရားလို တရားဖြင့်များ
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့သစ်(မြောက်ပိုင်း)မြို့နယ်၊ ၄၇ရပ်ကွက်၊ ဓမ္မာရုံလမ်း၊ အမှတ် ၄၇၈/ကနေ ဒေါ်နုနု(ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ)နှင့် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ငူဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ၅ရပ်ကွက်၊ ဝင်းယ ၁၃လမ်း၊ အမှတ် ၄၁၆/ကနေ ဒေါ်ခင်ပပဝင်း(ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ)တို့ သိစေရမည်။

ပျောက်ဆုံး
ကျွန်တော် အောင်ကျော်မင်း ၇/အတန (နိုင်)၀၈၇၆၀၈၈၈ CDC နှင့် S/D စာအုပ်များ ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိပါက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း-၀၉-၂၅၃၅၄၅၀၈

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူ
လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် 5E/6975 Nissan Diesel 45 CW/Truck (8x4) ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးခင်မောင်လင်း ၁၃/ရတန(နိုင်) ၀၁၄၅၆၉၈ (ကမ-၃) ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူ
လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၄၅၂/၄၅၈ Toyota Harrier, S/W(4x4)R ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးကျော်ဝင်း ၁၁/ပတန(နိုင်)၀၀၀၀၁၃၈ (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။

ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်မိတ္တူ
လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၇၄/၅၄၉၅ Nissan ADV 4/2, S/W, (4x2) ယာဉ်လက်ဝယ်ရှိသူ ဦးမင်းအောင်သန့်စင် ၁၀/လကန(နိုင်) ၀၃၀၃၂၄၈ (ကမ-၃)ပျောက်ဆုံး၍ မိတ္တူထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသည်။

ဖောင်းကြွပျောက်
လျှောက်ထားခြင်း
ယာဉ်အမှတ် ၁၅၂/၀၀၁၂၈၈၈ ဖောင်းကြွပျောက် ပျောက်ဆုံး၍ ထုတ်ပေးရန် လျှောက်ထားလာပါသဖြင့် ယခင်ဖောင်းကြွပျောက်ပျက်ပြယ်ပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။











